

# ការសំភាសន៍របស់ លោកយាយ ឃឹម សយ

ក៖ អ្នកធ្វើការសំភាសន៍ គឺម ម៉េង

ខ៖ អ្នកដែលត្រូវបានគេសំភាសន៍ ឃឹម សយ

## ការសង្ខេបប្រវត្តិរបស់លោកយាយ ឃឹម សយ

អ្នកម៉ឺង ឃឹម សយ គាត់មានអាយុ ៦៥ឆ្នាំ ក្នុងឆ្នាំ ២០១៨ អ្នកម៉ឺង ឃឹម សយ មានភេទ ស្រីអ្នកម៉ឺង ឃឹម សយ មានទីលំនៅនាពេលបច្ចុប្បន្ន នៅភូមិស្ទឹងជ្រៅ ខេត្តកណ្តាល។

ក៖

ចឹងជាដំបូងជំនាញលោកយាយខ្ញុំបាទមកពីខាងសាកលវិទ្យាល័យបីបាយយូនៃសហរដ្ឋ អាមេរិចហើយមានការអញ្ជើញដើម្បីមានការសំភាសន៍លោកយាយអំពីពង្សប្រវត្តិតើលោក យាយអាយុអនុញ្ញាត្តិអោយខ្ញុំបាទសំភាសន៍លោកយាយពង្សប្រវត្តិលោកយាយបានដៃ លើទេ???

ខ៖ ចាសបាន ។

ក៖

ចឹងថ្ងៃនេះគឺជាថ្ងៃដែលខ្ញុំបានសំភាសន៍លោកយាយគឺជាថ្ងៃទី០៧ខែ០៤(មេសា)ឆ្នាំ២០១៨ ហើយធ្វើការសំភាសន៍ដោយរូបខ្ញុំបាទឈ្មោះគឺមម៉េងហើយនាក់សំភាសន៍ឈ្មោះលោកយាយ ឃឹម សយ

ចឹងផ្ដើមឈ្មោះដំបូងខ្ញុំអាចស្គាល់ឈ្មោះរបស់លោកយាយបានដៃលើទេលោកយាយ???

ខ៖ ចាសឈ្មោះពេញរបស់ខ្ញុំនឹងមានឈ្មោះ ឃឹម សយ ។

ក៖ បាទហើយសំរាប់លោកយាយមានឈ្មោះហៅក្រៅដែលរើទេលោកយាយ?

ខ៖ ចាសនៅពេលដែលគេហៅក្រៅខ្ញុំនឹងមានឈ្មោះ ឃឹម សយ

នៅក្នុងបញ្ជីជាតិនឹងគេហៅថា ឃឹម វណ្ណ៍

ចាសហើយនៅពេលដែលគេហៅក្រៅគឺគេហៅលោកយាយ សយ ។

ក៖

បាទលោកយាយចឹងថាតើលោកយាយមានអាយុប៉ុន្មានឆ្នាំហើយនៅពេលឆ្នាំនឹងដែលលោក យាយ???

ខ៖ ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងឆ្នាំនឹងខ្ញុំមានអាយុ ៦៥ ឆ្នាំហើយចាស។

ក៖ បាទចឹងឆ្នាំនឹងលោកយាយ មានអាយុ ៦៥

ឆ្នាំហើយហើយសំរាប់លោកយាយមានទឹកនៃឆ្នាំកំណើតនៅទីណាដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ស្រុកទឹកនៃឆ្នាំកំណើតរបស់ខ្ញុំនឹងមាននៅភូមិប្រសាទឃុំអំពៅព្រៃស្រុកកណ្តាលស្ទឹងហើយឯខេត្តកណ្តាល។

ក៖

បាទហើយនឹងចិអរគុណច្រើនលោកយាយហើយចឹងឪពុករបស់លោកយាយមានឈ្មោះអ្វីដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖ ចាសសំរាប់ឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងគាត់មានឈ្មោះ ប្រុក ជួង ហើយសំរាប់ម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់មានឈ្មោះ យឹម រឹម ។

ក៖ បាទហើយសំរាប់លោកទាំង២គាត់មានអាយុប៉ុន្មានឆ្នាំហើយលោកយាយ???

ខ៖

ចាសគាត់ទាំង២គាត់បានស្លាប់តាំងពីជំនាន់ពេលពតមកម្ល៉េះចាសគឺពួកពេលពតនឹងបានយកគាត់យកទៅវិចោលហើយសំរាប់ម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់ទើបតែស្លាប់ជាង១០ឆ្នាំនឹងនោះទេចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងលោកយាយមានបានចាំថាគាត់ទាំង២បានកើតនៅឆ្នាំណាដែលរឺទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងគាត់បានកើតយូរដែលហើយហាសចាសហើយសំរាប់គាត់កើតមុនអីសារៈទៀតនោះនិយាយយូរហើយចាសនិយាយទៅមុខពេលពតទៀតគឺឪពុករបស់ខ្ញុំគាត់៨០ឆ្នាំជាហើយចាសហើយប្រសិនជាគាត់មានជីវិតរស់នៅចឹងហាសគឺគាត់មានអាយុ៨០ឆ្នាំជាងហើយចាសហើយសំរាប់ម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់៨០ឆ្នាំជាងហើយចាសនិយាយឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងគាត់មានអាយុ ៨៥ឆ្នាំ រឺក៏៨៦ឆ្នាំហើយចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងលោកយាយមានបានដឹងថាគាត់ទាំង២មានទឹកនៃឆ្នាំកំណើតនៅទីកន្លែងណាដែលរឺទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសលោកទាំង២មានទឹកនៃឆ្នាំកំណើតនៅភូមិប្រសាទនឹងតែម្តងអំពៅព្រៃស្រុកកណ្តាល

ស្ទឹងហើយឹងខេត្តកណ្តាលហើយសំរាប់ម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងក៏គាត់មានទឹកនៃឆ្នែងកំណើតអំពៅ  
ព្រៃស្រុកកណ្តាលស្ទឹងហើយឹងខេត្តកណ្តាលដែលតែម្តង។

ក៖

បាទចឹងបានន័យថាលោកទាំង២មានទឹកនៃឆ្នែងកំណើតនឹងនៅស្រុកជាមួយនឹងគ្នាមែនដែល  
ទេលោកយាយ???

ខ៖ ចាសលោកទាំង២មានទឹកនៃឆ្នែងកំណើតនឹងនៅស្រុកជាមួយនឹងគ្នា។

ក៖

បាទហើយចឹងអរគុណច្រើនលោកយាយហើយចឹងលោកយាយមានបងប្អូនចំនួនប៉ុន្មាននាក់  
ក៏ដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖ ចាសសព្វថ្ងៃនឹងខ្ញុំនឹងមានបងប្អូនចំនួន ៨នាក់ ចាស។

ក៖ បាទហើយចឹងលោកយាយចាំឈ្មោះរបស់គាត់ទាំងអស់ដែលរឺទេ???

ខ៖ ចាសចាំ។

ក៖

បាទចឹងលោកយាយអាចរាប់ឈ្មោះគាត់ទាំង៨នាក់នឹងម្នាក់ម្តងម្នាក់ម្តងបានដែលរឺទេលោក  
យាយ???

ខ៖ ចាសបាន ទី១ នឹងគឺខ្ញុំនឹងតែម្តងគឺខ្ញុំនឹងមានឈ្មោះថា យឹម សយ ហើយទី២ យឹម ផល្លី  
ហើយទី៣ យឹម សុខភាត់ ទី៤ យឹម សុភាព ទី៥ យឹម សុភា ទី៦ យឹម សុផិ ទី៧ យឹម សំម្បស់  
ហើយនឹងទី៨ យឹម សុផាន់

ចាសហើយសំរាប់បងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់មានជីវិតរស់នៅទាំងអស់ចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងពួកគាត់បានរស់នៅភូមិជាមួយនឹងលោកយាយដែលរឺក៏រស់នៅឆ្ងាយពីលោក  
យាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅមានអ្នកខ្លះគាត់បានរស់នៅភូមិនឹងដែលហើយក៏មានអ្នកខ្លះនឹងគាត់បាន  
ទៅរស់នៅស្រុកស្រែកចឹងទៅចាសនិយាយទៅគឺរស់នៅទាំងអស់គ្នា។

ក៖ បាទពួកគាត់ទាំងអស់នឹងមានអាយុប៉ុន្មានឆ្នាំហើយទៅលោកយាយ???

ខ៖ ចាសមានអ្នកខ្លះនឹងមានអាយុ

៥០ឆ្នាំជាងហើយក៏មានអ្នកខ្លះនឹងមានអាយុ៦០ឆ្នាំជាងចឹងទៅចាសតរគរគ្នាហើយមានអ្នក  
ខ្លះនឹងមានអាយុ៤០ឆ្នាំជាចឹងទៅចាសហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺជាបងគេទាំងអស់នឹងចាស។

ក៖

បាទចឹងអរគុណច្រើនលោកយាយហើយចឹងខ្ញុំនឹងចង់សួរលោកយាយទៀតថាតើលោក  
យាយស្វាមីដែលរើទេលោកយាយ???

ខ៖ ចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងអត់មានប្តីនោះទេ។

ក៖ បាទចឹងលោកយាយអត់មានប្តីតាំងពីជំនាន់ពេលពតមក???

ខ៖ ចាសនិយាយទៅគឺអត់មាន។

ក៖ ចឹងលោកយាយនៅក្រមុំចាស់មែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសគឺខ្ញុំនឹងនៅក្រមុំចាស់បាទចឹងលោកយាយរាល់ថ្ងៃនឹងថាភៀលោកយាយរស់ជាមួយអ្នក  
គេដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចសាសំរាប់ខ្ញុំនឹងបានសុំកូនគេមួយហើយគេនៅចំការហាសហើយនៅពេលនឹងទៅក៏ខ្ញុំនឹង  
ខំចិញ្ចឹមគេទៅហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានចិញ្ចឹមនឹងគឺខ្ញុំនឹងបានចៅចំនួន ៣នាក់  
ហើយនៅពេលដែលគេបានរៀបការអស់ចឹងទៅហើយក៏មានអ្នកខ្លះនឹងបានលេងលះគ្នា  
ទៅហើយនៅពេលដែលគេបានលេងលះគ្នាចឹងខាងប្រុសនឹងក៏គេបានទៅយកប្រពន្ធមួយ  
ទៀតចឹងទៅហើយគេក៏បានទុក្ខចៅចំនួន ៣នាក់អោយខ្ញុំនឹងចិញ្ចឹមគេចឹងទៅចាស។

ក៖ បាទហើយចឹងចៅរបស់លោកយាយទាំង

៣នាក់នឹងពួកគាត់មានឈ្មោះអ្វីដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖ ចាសចៅទាំង៣នាក់របស់ខ្ញុំនឹងគេមានឈ្មោះ ឃឹម ថារជនា ឃឹម រាចិត្រា ហើយនឹង  
ឃឹម រាសិលា ចាស ។

ក៖

បាទហើយចឹងអរគុណច្រើនលោកយាយហើយចឹងថាតើលោកយាយនៅពីក្មេងនឹងថាតើ  
លោកយាយមានសិក្សាដែលរើទេលោកយាយ???

ខ៖ ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងបានរៀនសូត្របានថ្នាក់ទី៣

ចាសយើងពីក្មេងអីនឹងគឺយើងនឹងមិនជាសូរបានរៀនសូត្រអីនោះទេចាសទើបតែបានមក

រៀនល្អនឹងដែលបានបែកនឹងគ្រាន់តែបានតិចនឹងចាសហើយខ្ញុំនឹងបានរៀនបានត្រឹមថ្នាក់  
ទី ៧ ៣។

ក៖

បាទហើយលោកយាយបានរៀនបានថ្នាក់ទីនឹងថាតើលោកយាយបានរៀននៅសាលាណា  
វិញដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសកាលនឹងនៅពេលដែលយើងនឹងបានបែកមកសំរេចគាត់អោយអ្នកដែលរៀនមិនចេះ  
អក្សរនឹងបានឡើងវិញចឹងហាសពីព្រោះអីនឹងនៅពេលដែលយើងបានទៅរៀននៅសាលា  
កុកសលនឹងចាសដែលសាលានឹងគឺគេបានហៅថាដូចជាសាលារៀនសម្តេចហ៊ុនសែនចា  
សដែលទើបតែបង្កើតថ្មីនឹងចាសល្អនឹងគឺគេឈប់ហើយគឺគេបានអោយឈប់អោយយើង  
បានរៀនចឹងទៅចាសហើយចាប់ពីនឹងទៅគឺគេបានបង្កើតសិស្សថ្មីចឹងទៅហើយនៅពេល  
ដែលយើងឃើញចាស់ចឹងទៅគេក៏បានអោយយើងនឹងបានឈប់រៀនចឹងទៅហាសចាស  
ហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងធ្វើការងារបណ្តើរហើយយើងនឹងរៀនបណ្តើរចឹងទៅហាសកា  
ល់នឹងវាពិបាកដែលចឹងហាស។

ក៖

បាទហើយចឹងលោកយាយបានរៀនសូត្របានត្រឹមថ្នាក់ទី៧នឹងគឺនៅសាលាតាខ្មៅនឹងតែម្តង  
មែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសកាលនឹងគឺខ្ញុំនឹងបានរៀនសូត្របានត្រឹមថ្នាក់ទី៧នឹងគឺនៅសាលាតាខ្មៅនឹងតែម្តងហើ  
យដែលនៅជំនាន់នោះទេគេបានបើកថ្មីចឹងហាសមិនដូចល្អនឹងទេហាសចាសសាលារៀន  
គេបានចាប់បើកបង្រៀនក្មេងក្មេងត្រឹមជាង២០ហើយពេលនឹងគេអោយទៅធ្វើការងារហើ  
យនឹងបានរៀនសូត្រចឹងទៅហាសចាសដើម្បីអោយគេនឹងបានចេះឡើងវិញហើយអ្នកណា  
ដែលគេមិនបានចេះចឹងគឺគេក៏បានអោយរៀនសូត្រឡើងវិញចឹងហាសនិយាយគឺអោយរៀ  
នបំពេញវិជ្ជាដែលគេហៅថាសាលាបំពេញវិជ្ជាយើងនឹងចាសកាលនឹងគឺគេបានបង្កើតសា  
លាបំពេញវិជ្ជាចាសហើយសំរាប់យើងនឹងក៏បានទៅបំពេញនឹងគេចឹងទៅហាសហេហេហេ  
ហេ។

ក៖

បាទអត់អីទេលោកយាយហើយចឹងសំណួរដែលខ្ញុំនឹងចង់លោកយាយបន្ថែមទៀតថាតើរា  
ល់ថ្ងៃនឹងលោកយាយប្របកមុខរបបអ្វីដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងរាល់ថ្ងៃនឹងគឺខ្ញុំនឹងប្រកបមុខរបបលក់នុំចាសគឺខ្ញុំនឹងលក់តែនុំនោះទេចា  
ស។

ក៖ បាទសំរាប់លោកយាយលក់នំអ្វីខ្លះដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖ ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងមានលក់នំដូចជា នំកង នំអន្សោម នំក្រូច  
នំជាច្រើនទៀតចឹងទៅហាសពីព្រោះយើងចេះតែផ្លាស់ប្តូររាល់ថ្ងៃចឹងទៅហាសហេហេហេ  
ចាសហើយសំរាប់ថ្ងៃនឹងគឺខ្ញុំនឹងមានលក់នំកងហើយនឹងនំក្រូចចឹងទៅហើយនៅពេលដែល  
លថ្ងៃស្អែកទៅយើងនឹងលក់នំអន្សោមអីចឹងទៅចាសហេហេហេ។

ក៖

បាទហើយសំរាប់លោកយាយប្រកបមុខរបបនឹងហើយនឹងលក់រាល់ថ្ងៃរឺក៏យ៉ាងមិចដែល  
ទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងលក់នំនឹងគឺរាល់ថ្ងៃចឹងទៅហើយពេលណាដែលខ្ញុំនឹងឈឺចឹងទៅ  
គឺខ្ញុំនឹងសំរាកចឹងទៅហេហេហេហើយសំរាប់ថ្ងៃណាដែលយើងនឹងមិនឈឺចឹងទៅយើងនឹង  
ក៏បានទៅលក់ទៀតចឹងទៅហាសចាសនឹងខ្ញុំនឹងឈប់២ថ្ងៃហើយហើយខ្ញុំទើបតែថ្ងៃនឹងទេ  
ហើយអត់ចឹងនិយាយគឺខ្ញុំនឹងឈឺហើយវាវល់អត់ស្រួលហាសចាសហើយដល់ពេលនឹងទៅ  
ខ្ញុំនឹងឈប់សំរាកហើយខ្ញុំនឹងក៏បានប្រាប់ចៅអីចឹងទៅចាសហើយដល់ពេលដែលខ្ញុំនឹងបាន  
ជាហើយចឹងទៅក៏ខ្ញុំនឹងបានទៅទៀតចឹងទៅហេហេហេ។

ក៖

បាទអរគុណច្រើនលោកយាយហើយចឹងថាតើនៅពេលដែលលោកយាយឈឺចឹងថាតើមាន  
អ្នកណាដែលបានកូសខ្យល់អោយលោកយាយទៅ???

ខ៖

ចាសនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងឈឺគឺមានតែចៅរបស់ខ្ញុំនោះទេដែលតែតែងកូសខ្យល់អោយខ្ញុំចឹង  
ហាសចាសនិយាយទៅបានតែចៅនឹងទេដែលបានកូសខ្យល់អោយខ្ញុំនឹងហាសចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងក្រៅពីជំនាន់ដែលលោកយាយនៅពីក្មេងលោកយាយបានរៀនសូត្រត្រឹមថ្នាក់ទី  
៣ហើយនៅពេលដែលនៅក្នុងជំនាន់សម្តេចមកលោកយាយបានរៀនសូត្រត្រឹមថ្នាក់ទី  
៧បាទហើយសំរាប់លោកយាយមានចេះអ្វីក្រៅពីភាសាខ្មែរដែលរឺទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសំរាប់ខ្ញុំនឹងអត់ចេះភាសាណាទេក្រៅពីភាសាខ្មែរតែមួយមុខទេនិយាយទៅគឺចេះតែខ្មែរ  
នឹងតែម្តងចាសហេហេ។

ក៖

បាទចឹងអត់អីទេលោកយាយហើយចឹងលោកយាយមានអ្វីដែលលោកយាយចូលចិត្តដែល

រឺទេនៅពេលដែលលោកយាយនៅសិក្សាណាលោកយាយមានដូចជាការច្រៀនលេងជាមួយ  
នឹងមិត្តភក្តិរឺក៏មានមិត្តភក្តិណាដែលសិទ្ធស្នាលជាមួយនឹងលោកយាយដែលរឺទេលោកយា  
យ???

ខ៖

ចាសកាលនឹងនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងមានការងារធ្វើចឹងទៅចេះតែមានការលេងសើចអីចឹង  
ទៅហាសដល់តែពេលដែលយើងនឹងបានបែកគ្នាអស់ចឹងទៅមានក៏មានអ្នកខ្លះនឹងក៏គេបា  
នាស្លាប់អស់ចឹងទៅហើយនៅមានស្រករស្រករនឹងខ្ញុំនឹងហាសចាសចុះនៅពេលដែលគេ  
បានរំសាយការងារកន្លែងគេនឹងហើយគេអស់មានការងារអស់ចឹងទៅហើយយើងនឹងក៏បា  
នបែកគ្នាចឹងទៅហើយនៅពេលដែលយើងនឹងនៅពីក្មេងនឹងយើងចេះតែបានលេងជាម  
យនឹងគ្នាចឹងដែលហោហោហោហោហោនិយាយទៅគឺសប្បាយដែលតាសចាស។

ក៖

បាទសំរាប់កាលដែលលោកយាយនៅពីក្មេងនឹងថាតើបទអ្វីដែលដែលលោកយាយចូលចិត្ត  
ច្រៀងលេងហាសលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងចូលចិត្តបទតែពីដើមចឹងហាសចាសហើយល្អរឺនឹងដូចជាចង់ភ្លេច  
ហើយចឹងហាសបទដូចជាភ្លេចអស់ហើយល្អរឺនឹងចាសដូចជាបទសង់ទីម៉ង់ហោហោហោភ្លេច  
អស់ហើយចាស។

ក៖

បាទចើងលោកយាយបានភ្លេចហើយបាទអត់អីទេលោកយាយហើយចឹងនៅពេលដែល  
លោកយាយបានទៅរៀននឹងថាតើមានអ្វីនឹងធ្វើដំណើរទៅសាលារៀនដែលរឺលោកយា  
យ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺគ្មាននោះទេនិយាយគឺខ្ញុំនឹងមានតែកង់ហើយខ្ញុំនឹងចេះកង់ចាសនិយាយ  
ទៅខ្ញុំនឹងមានកង់ហាសចាសកាលនឹងដូចជាឆ្នាំ ១៩៨៦  
ចាសហើយពេលនឹងយើងបានរៀបបំពេញវិជ្ជាហើយពេលនឹងយើងចេះកង់ហើយមិត្តភក្តិ  
របស់យើងនឹងមានកង់ដែលចាស់ចាស់ចឹងទៅយើងចេះតែជិះចឹងទៅហោហោហោ។

ក៖

បាទលោកយាយហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយជិះកង់ពីនឹងទៅទៅសាលារៀននឹង  
ថាតើមានចំនួនប៉ុន្មានគឺឡូរម៉ែត្រដែលលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅជិតដែលនោះទេចាសពីព្រោះអីនឹងកាលនឹងគឺខ្ញុំនឹងបានធ្វើការងារនៅទី

ឆ្លែងខាងឧស្សាហ៍កម្មនឹងហាសចាសនិយាយទៅគឺដំបូង១គឺឡូរដីដី១គឺឡូរចាសតែសំរាប់នៅពេលដែលយើងនឹងចេញពីផ្ទះនឹងគឺ២គឺឡូរគឺ២គឺឡូរជាងអីនឹងចាស។

ក៖

បាទហើយសំរាប់ការជិះពីផ្ទះរបស់លោកយាយទៅសាលារៀននឹងគឺ២គឺឡូរថាតើលោកយាយប្រើពេលរយៈពេលប៉ុន្មានម៉ោងដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់គឺ២គឺឡូរដីយើងជិះមិនបានកន្លះម៉ោងនោះទេចាសពីព្រោះអីកាល់នៅក្នុងជំនាន់នឹងគឺគេមិនជាស្ត្រីមានឡានអីចឹងហាសចាសហើយក៏មិនដូចជាលូរនឹងដែលចាសកង់មួយមួយហើយនឹងម៉ូតូមួយមួយចាសគឺមិនដូចជាលូរនឹងនោះទេចាសហើយសំរាប់លូរនឹងគឺវាទំនើបហើយនឹងពេញតែម្តងហាសចាសហេហេហេចាសពីព្រោះអីនឹងគឺសម័យនឹងគឺជាសម័យជើងលឿនចឹងទៅគឺវាណែនប៉ែសចាសនិយាយទៅសំបូរបែបចឹងហោះហោះហោះ។

ក៖

បាទនឹងហើយលោកយាយចឹងលោកយាយជិតតែកន្លះម៉ោងអីនឹងគឺដល់ហើយមែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសជិតតែកន្លះម៉ោងអីនឹងគឺដល់ហើយហោះហោះចាសហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងជិះលឿនដែលពីព្រោះអីគឺវាវាល់ដែលចឹងហាសអូនហើយផ្លូវវាវាល់ហោះចាសហើយពេលសម័យនឹងក៏វាគ្មានឡានហើយនឹងម៉ូតូដូចលូរនឹងដែលទេចាសនិយាយទៅគឺមានតែមួយមួយនឹងចាសហើយសំរាប់ឡាននឹងក៏មានតែមួយមួយដែលហាសតែសំរាប់លូរនឹងគឺវាណែនប៉ែសគឺគ្រាប់តែគ្នាចឹងហាសហោះហោះហើយវាមានជាជួរហើយនឹងគឺវាណែនប៉ែសហើយដំពេលដែលស្រុករបស់យើងនឹងបានជើងលឿនចឹងទៅ។

ក៖

បាទហើយចឹងខ្ញុំនឹងចង់សួរលោកយាយបន្ថែមទៀតថាតើនៅពេលដែលលោកយាយបានរៀននៅថ្នាក់ទី៣នឹងថាតើលោកយាយគឺជាសិស្សពូកែរឺក៏ជាសិស្សមធ្យមរឺក៏ជាសិស្សខ្សោយរឺក៏យ៉ាងមិចដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺជាសិស្សមធ្យមចាសសំរាប់កាល់នឹងគឺខ្ញុំនឹងរៀនបានមធ្យមនោះទេចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយបានរៀនហើយនឹងជាសិស្សមធ្យមនឹងថាតើលោក

កយាយបានរៀនបានអ្វីខ្លះទៅលោកយាយបាទដូចជាភាសាខ្មែរហើយនឹងសិក្សាសង្គមហើយនឹងវិទ្យាសាស្ត្រចឹងហាសលោកយាយ???

ខ៖

ចាសកាល់នឹងខ្ញុំនឹងមករៀនដូចជាខានចឹងហាសនិយាយគឺខ្ញុំនឹងសិស្សមធ្យមខាងអក្សរខ្មែររបស់យើងនឹងហាសចាសគឺមធ្យមខាងអក្សរខ្មែរចាសហើយសំរាប់កាល់នឹងដូចជាសៀវភៅសាម៉ាស្ថានចាសគឺពីដើមហាសហើយសំរាប់ក្មេងនឹងគឺមិនដូចជាសូរស្ត្រាល់នោះទេចាសពីដើមសៀវភៅសាម៉ាស្ថានចាសហើយរៀនកាល់នឹងដូចជាបូណ៌ចាំចំការហើយនឹងបំបែកកកាអីចឹងទៅហាសនឹងហើយគឺយើងរៀនឡើងបានចឹងមកហាសហេហេហេ។

ក៖ បាទហើយអានឹងគឺមិនមែនជាសៀវភៅធម្មអិណ្ឌលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនឹងគឺមិនមែនជាសៀវភៅធម្មនោះទេចាសកាល់ដែលខ្ញុំនឹងបានរៀនគឺជាសៀវភៅសាម៉ាស្ថានកខហើយមកកកាហើយយើងសរសេរអក្សរដូចជាសំចាំចំការចឹងហាសចាសហើយមិនដូចជាលូរនឹងនោះទេចាសកាល់ពីដើមនឹងគឺគេដែលបានរៀនដំណើលខ្ញុំនឹងហេហេហេ កកាកកក។

ក៖

បាទចឹងលោកយាយពូកែខាងភាសាខ្មែរមែនដែលទេលោកយាយបាទហើយចឹងនៅក្នុងជំនាន់ថាគឺលោកយាយរៀនបានជាប់ចំណាប់ថ្នាក់លេខប៉ុន្មានដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ជំនាន់នឹងខ្ញុំនឹងដូចជាអត់សូរដឹងដែលទេអូននិយាយទៅដូចថាយើងរៀនបានតាមធម្មតាហើយនឹងនឹងយើងរៀនបានមធ្យមមធ្យមចឹងហាសចាសហើយយើងរៀនមិនបានខ្លាំងនោះទេពីព្រោះអីយើងនឹងនៅតែស្រែចឹងហាសចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅក្នុងជំនាន់នឹងថាគឺថ្នាក់ទីប៉ុន្មានដែលគេគេនិយាយថ្នាក់ដែលធំជាងហាសលោកយាយដែលនៅក្នុងជំនាន់នឹងថ្នាក់ទីប៉ុន្មានដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅគឺគ្មានថ្នាក់ទីប៉ុន្មានទេអូនចាសកាល់នឹងចាសហើយសំរាប់ប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងគឺវាបានរៀនបានថ្នាក់ទីប៉ុន្មានយ៉ាងមិចរបស់គេទេហើយខ្ញុំនឹងដូចជាមិនជាសូរជាចេះនោះទេហាសចាសកាល់ពីដើមហើយលូរនឹងយើងបានមានភាពដែលគេហៅថាវ៉ៃចំណាស់ចឹងហាសហើយនឹងក៏មិនជាសូរមានការចង់ចាំដែលចឹងហាសចាសក្មេងក្មេងចាសហើយសំរាប់ពីដើមគេមានថ្នាក់អ្វីដូចយ៉ាងមិចមិនដឹងទេពីដើមនិយាយគឺខ្ញុំនឹងបានភ្លេចបាត់ហើយចឹងហាសចាសហើយខ្ញុំនឹងរៀនបានខ្សោយដែលចាស។

ក៖

បាទចឹងអត់អីនោះទេលោកយាយបាទហើយចឹងអរគុណច្រើនលោកយាយបាទហើយចឹង  
សំណួរដែលខ្ញុំនឹងចង់សួរទៅកាន់លោកយាយបន្ថែមទៀតថាតើនៅពេលដែលលោកយា  
យនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតវិញម្តងថាតើលោកយាយបានជួបបញ្ហាអ្វីខ្លះដែលទៅនៅក្នុងជំ  
នាន់ពេលពតហាសលោកយាយអាចប្រាប់ខ្ញុំបានដែលរឿងលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនឹងគឺខ្ញុំនឹងមានភាពពិបាក  
ណាស់ចាសហើយខ្ញុំនឹងមិនដឹងយ៉ាងមិចទេចាសនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនឹងគឺខ្ញុំនឹងមា  
នភាពពិបាកណាស់ហើយនឹងមានភាពវេទនាដូចថាវាបានបំបែកគ្រួសាររបស់យើងហើយ  
នឹងបងប្អូនរបស់យើងចឹងហាសចាសអោយយើងនឹងទៅឆ្ងាយឆ្ងាយអោយផុសពីឪពុកហើ  
យនឹងម្តាយរបស់យើងចឹងហាសនិយាយទៅគឺពួកវាមិនបានអោយយើងបានជួបគ្នានោះទេ  
ចាសហើយនៅពេលដែលយើងបានជួបហើយនឹងបានឃើញគ្នាចឹងក៏វាមិនអោយយើងនឹង  
បាននិយាយគ្នាដែលនិយាយគឺវាមិនអោយស្តីរកគ្នាចឹងហាសចាសពីពួកពេលពតហើយ  
សំរាប់ម្តាយហើយនឹងឪពុករបស់យើងនឹងនៅពីមុខនឹងក៏វាមិនអោយយើងនឹងស្តីរកពួកគា  
ត់ដែលហើយពួកវាបានបំបែកខ្ញុំនឹងទៅតាមកងចាលាក់អីចឹងហាសចាសហើយនៅពេល  
ដែលម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងទៅគឺខ្ញុំនឹងនិយាយពីថាពីប្រវត្តិរបស់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងគឺចង់តែទឹកភ្នែក  
ហាសចាសដូចថានៅពេលដែលនិយាយទៅដូចជាអូលដើមករហើយខ្ញុំនឹងក៏មិនជាចង់រំលឹ  
កដែលហាសចាសនិយាយទៅគឺរឿងអតីតកាល់ហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងទៅតាំងពីឆ្នាំ ១៩៧៦  
វាយកទៅហើយនៅពេលដែលវាយកទៅចឹងទៅហើយម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់បាននឹកខ្ញុំពេក  
ចឹងហាសចាសហើយនៅពេលដែលគាត់បាននឹកខ្ញុំនឹងគាត់បានទៅចឹងហាសគាត់បានបា  
យបន្តិចនឹងគឺគាត់បានយកមកផ្ញើរអោយមកកាន់ខ្ញុំចាសដល់ពេលចឹងទៅខ្ញុំនឹងកំពុងតែ  
ឈរកាប់ដីកាប់អីចឹងទៅហើយដល់ពេលហើយចឹងទៅកាណាក់ភារៈនឹងបាននិយាយថាគឺ  
គេបានថាអោយម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគឺគាត់បានជិតមកដល់ខ្ញុំនឹងហាសហើយពេលនឹងគេបាន  
និយាយថានារីនារីហូបបាយមិនបានឆ្អែកទេណាក្នុងហើយពេលនឹងគឺមានបាយតែបន្តិចប  
ន្តិចនោះទេហើយយើងហូបចឹងទៅហើយបាយរបស់គេនឹងមានតែ ២

វែកនឹងហើយបាយនឹងគឺសសុសសសុសនឹងហើយយើងមិនបានហូបឆ្អែកហើយយើងធ្វើកំ  
លាំងហើយពលកម្មរបស់យើងនឹងគឺវែកដីហើយនឹងដីក

ប្រឡែងចឹងទៅហាសហើយបង្កីទាំងអស់នឹងគឺធំធំខ្លាំងណាស់ហាសចាសហើយកាប់ចឹង  
ទៅគឺវាបានបុកហើយនឹងអោយយើងនឹងវែកទៀតហាសចាសនៅក្នុងជំនាន់នឹងហើយនៅ  
ពេលដែលម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់បានយកបាយអោយខ្ញុំហូបចឹងទៅហើយខ្ញុំនឹងក៏មិនដឹងជា  
និយាយយ៉ាងមិចទេចាសហើយពេលនឹងពួកពេលពតបាននិយាយថាមីកាចាស់ឯងហា  
សអោយតែមិត្តឯងហ៊ានឆ្លងប្រឡែងនឹងហាសអាញ្ច្រាអោយយាយកាចាស់ឯងនឹងវែកដី  
យៈពេល១ខែចាសពួកវាបានជៀលម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងចឹងហាសចាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំ  
នឹងពីប្រវត្តិរបស់ខ្ញុំនឹងចឹងគឺខ្ញុំនឹងគឺកសត់ខ្លាំងណាស់ដល់ពេលហើយចឹងទៅម្តាយរបស់ខ្ញុំ

នឹងគឺគាត់បានទៅវិញចឹងទៅហើយគាត់មិនបានជួបទេហាសចាសនិយាយទៅគឺមិនដែល  
បានជួបនឹងម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងនោះទេ១ឆ្នាំជាងដល់ពេលហើយចឹងទៅខ្ញុំនឹងបានប្រហែលជា  
៤រ៉ែក

១០ថ្ងៃគេបានប្រជុំចឹងហាសហើយពេលនឹងភ្ញៀវតិចតិចហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងបាននឹកម្តាយរបស់  
ខ្ញុំនឹងពេកចឹងហាសពីព្រោះអីនឹងគឺខ្ញុំនឹងហើយនឹងម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងបានបែកគ្នាជា១ឆ្នាំ  
ហើយគឺមិនដែលបានជួបមុខគ្នានោះទេហាសក្នុងហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងនៅខាងមូលដ្ឋានចា  
ស់ដែលហាសចាសហើយកាលនឹងខ្ញុំនឹងទើបតែមានអាយុ ២០ឆ្នាំ

នោះទេចាសដើរទៅហាគឺខ្ញុំមិនដល់

២០នោះទេគឺខ្ញុំនឹងមានអាយុ១៩ឆ្នាំនោះទេចាសនិយាយទៅគឺស្រករនឹងហាសចាសហើយ  
នៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានទៅចឹងហាសគឺខ្ញុំនឹងមិនបានខ្លាចអ្វីនោះទេចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹង  
ងងើលកាត់ព្រៃនឹងតែម្តងហើយពេលនឹងមេមកពុំឯភ្ញៀវហើយយើងនឹងក៏បានកៀកស្មារ  
ហើយទៅចឹងទៅហើយទៅដល់ដល់ផ្ទះម៉ែអើយម៉ែអើយហើយកាលនឹងប្អូនពៅរបស់ខ្ញុំនឹង  
ហាសទើបតែម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់ទើបតែឆ្លងទន្លេបានប្រហែលជា១ឆ្នាំហើយពេលនឹងខ្ញុំ  
ពុករបស់ខ្ញុំនឹងបាននិយាយថាកូនកូនកូនឯងមកធ្វើអ្វីកូនកូនឯងតែមកចឹងហាសគឺគេនឹង  
សំលាប់យើងហាសហើយពេលនឹងខ្ញុំបាននិយាយថាខ្ញុំពុកអើយខ្ញុំនឹកពុកហើយនឹងម៉ែណា  
ស់ហើយនឹងនឹកបងនឹងប្អូននឹងហាសបានខ្ញុំនឹងមកនឹងហាសគ្រាន់តែភ្លេមនឹងពួកពោលព  
តនឹងបានឃើញខ្ញុំនឹងហាសហើយពួកវាបាននិយាយថានៃមិត្ត សយ

មិត្តឯងមកធ្វើអ្វីហាសនិយាយតែមួយភ្លេតនឹងហាសហើយពេលនឹងពួកពោលពតនឹងក៏បា  
នហៅខ្ញុំនឹងទៅទាំងយប់ចាសហើយនៅពេលដែលគេបានហៅខ្ញុំនឹងចឹងគេបាននិយាយថា  
មិចមិត្តឯងមូលខ្មៅកែងមូលខ្មៅអីនឹងដើមចេញអីចឹងនិយាយទៅគឺគេនឹងប្រសបនិយាយ  
ហាសចាសហើយពេលនឹងខ្ញុំនឹងក៏បាននិយាយថាអាមិនបងអើយខ្ញុំនឹងមកលេងតែមួយភ្ល  
តទេហើយខ្ញុំនឹងទៅវិញហើយចឹងហាសហើយពេលនឹងគេក៏បាននិយាយដាក់ខ្ញុំនឹងវិញថា  
មិត្តឯងនឹងប្រកដហើយហីហើយពេលនឹងខ្ញុំនឹងបាននិយាយថាម៉ោង

៤អីនឹងគឺខ្ញុំនឹងទៅហើយចាសហើយនៅពេលដែលដល់ម៉ោងចឹងគឺមានសុទ្ធតែឈ្នួបចាស  
គឺមានច្រើនណាស់និយាយទៅគឺពួកវានៅចាំមើលខ្ញុំនឹងចឹងហាសចាសហើយពេលនឹងខ្ញុំក៏  
បានគិតក្នុងចិត្តថាប្រហែលជាពួកវាខ្ញុំនឹងចោលហើយមើលទៅនៅយប់នឹងហើយពេលនឹង  
ខ្ញុំនឹងបាននិយាយថាមិត្តបងអើយម៉ោង៤អីនឹងគឺខ្ញុំនឹងទៅហើយចាសហើយពេលនឹងគឺខ្ញុំ  
នឹងហើយគឺខ្ញុំនឹងទៅធ្វើការងារហើយគេក៏ហៅខ្ញុំនឹងទៀតហើយហៅនៅកន្លែងដំបូងហៅ  
ទៅទឹកកន្លែងដែលស្ងាត់ចឹងហាសហើយមានមិត្តនារីនារីដែលនៅជាមួយនឹងគ្នាគេបាននិយា  
យថាចេះមិត្តឯងឆ្លើយនឹងសំណួរដែលមិនត្រូវនឹងគឺយើងនឹងបានន័យថាយើងនឹងមើលងាយ  
នឹងអង្គការរបស់គេហើយពេលនឹងខ្ញុំនឹងបាននិយាយថាសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងមិនបានដឹង  
ខ្លួននោះទេហើយយើងគឺយើងយកតែមួយរស់មួយរស់នោះទេហើយយើងនឹងក៏បានមានន័  
យថាយើងចង់មើលងាយគេដែលចឹងហាសចាសហើយពេលនឹងយើងគិតយ៉ាងមិចធ្វើអា  
យគេនឹងបានអាណិតយើងចឹងហាសហើយយើងខំធ្វើការងារគឺដើម្បីអោយមានជីវិតហើយ  
នឹងបានបាយសំរាប់ចិញ្ចឹមជីវិតតែប៉ុននឹងហើយយើងបានតែបាយ២វែកដែលបាយនឹងគឺមា

នតែបន្តិចបន្តិចនោះទេចាសហើយពេលនឹងគេក៏បានហៅខ្ញុំនឹងអោយទៅហើយកាណៈកង  
នឹងបាននិយាយថាមិត្ត សយ

មិត្តឯងមានបានមើលងាយនឹងអង្គការដែលរីទេហើយពេលនឹងខ្ញុំនឹងក៏បាននិយាយទៅវិញ  
ដែលថាខ្ញុំមិនបានមើលងាយអង្គការនោះទេចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំមិនដែលបានមើលងាយ  
នឹងអង្គការនោះទេគឺខ្ញុំរស់រាល់ថ្ងៃនឹងគឺខ្ញុំរស់ដើម្បីអង្គការចាសហើយយើងនឹងចេះតែនិយាយ  
ទៅគឺដើម្បីកុំអោយគេនឹងសំលាប់យើងចឹងហាសហើយប្រសិនជាមិត្តឯងមិនបានមើល  
ងាយនឹងអង្គការនោះទេមិត្តឯងល្អចឹងហើយពេលនឹងស្ងាត់នឹងហើយទូលនឹងសុទ្ធតែព្រៃ  
ហាសហើយមានខ្មោចច្រើនណាស់ដល់ពេលហើយចឹងទៅនៅពេលដែលជំនាន់ដែលខ្ញុំនឹង  
បានមកវិញគឺគេបានអោយខ្ញុំនឹងធ្វើការងារហើយដល់ពេលចឹងទៅខ្ញុំនឹងការងារបាន៤រឺក៏  
៥ថ្ងៃចឹងទៅគឺគេបានបញ្ចូលខ្ញុំនឹងទៅរហូតបញ្ចូលបញ្ចូលមកអោយធ្វើការងារដូចជាការដាំ  
ស្ពឺហើយនឹងដាំអីអីនឹងគឺដាំស្របគ្រប់ហើយនឹងដាំដំឡូរចាសហើយនៅពេលដែលយើងដាំ  
បានអីចឹងទៅគឺវាមិនបានអោយយើងបានហូបនោះទេចាសហើយកាលដែលនៅក្នុងជំនាន់  
នឹងយើងចេះតែខំប្រឹងធ្វើចឹងទៅហើយសំរាប់ដំណាំដែលយើងនឹងបានធ្វើចឹងគឺយើងមិនបាន  
ដឹងគេយកទៅណានោះទេអោយតែយើងនឹងបានធ្វើចឹងទៅហើយនឹងដើម្បីអោយបានបាយ  
សំរាប់ហូបចឹងទៅហើយគេនឹងបានបញ្ចូលខ្ញុំទៅរហូបហើយនិយាយចឹងទៅគឺខ្ញុំនឹងបាន  
បែកពីបងហើយនឹងប្អូនទាំងអស់ហើយបងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងគឺវេទនាណាស់ហើយនឹងម្តាយ  
របស់ខ្ញុំនឹងហើយនឹងគេបានយកឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងយកទៅសំលាប់ចោលចាសហើយនៅពេល  
ដែលគេបានយកឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងយកទៅសំលាប់ចោលចឹងហើយគេក៏បានយកម្តាយ  
របស់ខ្ញុំនឹងយកទៅដាក់កងស្រួចទៀតហើយឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងគាត់និយាយថាខ្ញុំនឹកកូន  
ណាស់ហើយប្រសិនជាស្លាប់ជាអីនឹងសូមអោយបានជួបនឹងខ្ញុំហើយខ្ញុំគឺមិនបានជួបនឹងគាត់  
នោះទេចាសនិយាយទៅតាំងពីឆ្នាំ ១៩៧៦ រហូតដល់ឆ្នាំ ១៩៧៨

ចាសគេបានយកឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងយកទៅសំលាប់ចោលហើយក៏ខ្ញុំនឹងមិនដែលបានជួបនឹង  
ឪពុករបស់ខ្ញុំដែលចាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងនិយាយប្រវត្តរបស់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំមានអាមូរ  
ណ៍ថាលឺចាប់ខ្លាំងណាស់ដល់ពេលហើយចឹងទៅអោយម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងរៀបគ្រួសារចឹង  
ទៅហើយគេបានយកឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងយកទៅសំលាប់ចោលហើយសំរាប់បងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹង  
គឺជាបងប្អូនដ៏ដូនមួយរបស់ខ្ញុំនឹងក៏គេបានយកទៅសំលាប់ចោលដែលចឹងហាសចាសនិយាយ  
គឺពួកពោលពតនឹងវាយកទៅសំលាប់ទាំងអស់តែម្តងហាសចាសនិយាយទៅបងប្អូន  
របស់ខ្ញុំនឹងស្លាប់ទាំងអស់ចាសនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងនិយាយពីប្រវត្តរបស់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំមិនដែល  
បានជួបមុខឪពុករបស់ខ្ញុំនោះទេហើយនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹកឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងគឺពួកវាគេបាន  
យកឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងយកទៅសំលាប់ចោលដូចជាហូសហេតិពេកហើយនៅក្នុងជំនាន់ពេល  
ពតហាសលោកក្នុងហាសចាសបិននឹងបិននឹងហាសចាសនៅពេលដែលយើងបានសូរ  
ម្តាយហើយនឹងឪពុកយើងចឹងគឺគេយកទៅសំលាប់ចោលចាសក្មេងបិននឹងគឺនៅកំព្រឹងចា  
សហើយក៏មានខ្លះនឹងគេបានសំរាប់ចោលនៅក្នុងអណ្តូងចោលចឹងទៅចាសនៅពេលដែល  
ខ្ញុំនឹងបាននិយាយពីពួកពោលពតគឺខ្ញុំនឹងវាពីបាក់ខ្លាំងណាស់ហើយក៏ខ្ញុំនឹងឆ្អែតដែលនៅក្នុង  
ជំនាន់ពោលពតនឹងចាសហើយសំរាប់បងប្អូននឹងគឺបានបែកបាក់គ្នាចឹងទៅហើយនៅពេ

លដែលបានឃើញគ្នាចឹងក៏មិនបានអោយនិយាយរកគ្នាចាសនិយាយទៅសព្វគ្រប់តែម្តង ហាសចាសនឹងហើយឪពុករបស់ខ្ញុំនឹងគឺគាត់បានស្លាប់នៅក្នុងជំនាន់ពេលពតបាត់ដឹងរហូត ហើយម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគឺគាត់ទើបតែស្លាប់ពេលនឹងនោះទេហើយសំរាប់បងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹង គឺខ្ញុំនឹងមិនដែលបានជួបមុខគ្នានោះទេអូនលោកក្នុងទើបតែនៅពេលដែលបានគេរំដោះ បាននោះទេដែលបានជួបជុំបងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងហាសចាសនិយាយទៅបែកគ្នារហូតបងប្អូន ចាសគឺបែកទាំងអស់ចាសហើយគឺពួកពេលពតនឹងបានធ្វើបាបប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងខ្លាំងណាស់ វៃប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងហើយក៏មិនបានអោយបាយក្មេងក្មេងដែលជាកុមារនឹងហាសគឺមិនបាន អោយហូបបាយបានឆ្អែតហើយអោយពួកគេនឹងទៅច្រូតជៀនអីចឹងទៅហាសចាសហើយ នៅពេលដែលគ្នាមិនបានទៅចឹងទៅគឺគេបានវៃគ្នាចាសនិយាយពីនៅក្នុងជំនាន់ពេលពត នឹងគឺវេទនាណាស់លោកក្នុងអើយខ្ញុំនឹងលោកក្នុងឯង។

ក៖

បាទចឹងអរគុណច្រើនលោកយាយហើយចឹងកាលលោកយាយនៅជំនាន់ពេលពតថាគេ គេអោយលោកយាយរស់នៅខេត្តណាដែលវិញទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនឹងគឺខ្ញុំនឹងបានរស់នៅខេត្តកណ្តាលស្ទឹងចាសគឺនៅប្រដោល ហើយនៅពេលដែលកងនារីគឺគេបានអោយដើលចល័តហើយអោយយើងនឹងបានមកនៅ ទឹកថ្លានេះនៅទឹកថ្លានារីនារីគេក៏បានប្រមូលដាក់តាមភារៈដូចជាកងទ័ពចឹងហាសចាសដាក់ តាមភារៈដាក់តាមភារៈអីចឹងទៅដាក់តាមភារៈ១ដាក់តាមភារៈ២ដាក់តាមភារៈ៣អីចឹង ទៅហាសតាមភារៈអីចឹងទៅហាសចាសនារីដាក់តាមមួយភារៈផ្សេងចឹងទៅហើយសំរាប់ដូ ចយុវជនហើយដូចថាគេដាក់តាមភារៈ ១ ដាក់តាមភារៈ ២ ដាក់តាមភារៈ ៣ ដាក់តាមភារៈ ៤

ដាក់តាមភារៈ៥ចឹងទៅហាសហើយសំរាប់យុវជនហើយនឹងនារីចឹងទៅហាសអូនហាសចា សគឺគេមិនបានអោយរស់នៅជាមួយនឹងគ្នានោះទេគឺគេអោយនៅផ្សេងផ្សេងពីគ្នាដាក់តាម ភារៈប្រុសប្រុសផ្សេងចឹងទៅហើយសំរាប់ស្រីគឺគេអោយនៅផ្សេងចឹងទៅហាសចាសហើយ នៅពេលដែលពួកគេបានឃើញមុខគ្នាគឺគ្មាននាក់ណាហ៊ាននិយាយរកគ្នានោះទេគឺខ្លាចគេ យកទៅវៃចោលចឹងហាសហើយសុំបីតែម្តងហើយនឹងអាហារគឺជាភ្នាមហើយនឹងខ្យននឹងក៏ វាមិនបានអោយយើងនឹងបានរើសដែលនិយាយគឺវាមិនអោយរើសតែម្តងហើយប្រសិនជា យើងនឹងរើសហូបហើយនឹងដាក់នៅក្នុងចង្កេះហើយមិត្តឯងនឹងកម្មសិទ្ធិក្រាសម្លោះគ្រាន់តែ ខ្យងនឹងក៏វាមិនបានអោយយើងដែលនិយាយគឺពិបាកណាស់ក្នុងអើយសុទ្ធតែយើងនឹងក ម្មសិទ្ធិក្រាសកូនអាណៀលទុនប្រកិកិរិយានឹងហើយនៅពេលដែលយើងរើសបានចឹងគឺយើ ងនឹងបានបោះវាចោលចឹងទៅគឺយើងមិនហ៊ានហូបនោះទេហើយសំរាប់បាយនៅពេលដៃ លគេអោយហូបបានបិនណាគឺបិននឹងហើយគឺគ្មានតវ៉ាអីណាខ្ញុំនឹងបិននឹងគឺមិនបានឆ្អែត នោះទេហើយប្រសិនជាយើងនឹងហ៊ានតវ៉ាជាមួយនឹងពួកវាគឺវាយកយើងនឹងទៅវៃចោលនិ យាយទៅពួកពេលពតនឹងគឺមិនបាននោះទេចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតលោកយាយរស់នៅខេត្តកណ្តាលស្ទឹងមែនដែលលោកយាយហើយចឹងនៅក្នុងជំនាន់ថាគេមានបានអោយលោកយាយធ្វើការងារអ្វីដែលពិបាកពិបាកជាងនឹងដែលរើទេដូចជាការងារដកស្ទង់រឹកទៅធ្វើអ្វីផ្សេងផ្សេងគេមានបានអោយលោកយាយធ្វើដែលរើទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសមានគឺដកស្ទង់ដូចថាខែស្នងគឺស្នងហើយសំរាប់ខែច្រូតគឺច្រូតហើយសំរាប់ខែណាដែលគេដឹកប្រឡាយគឺដឹកប្រឡាយនិយាយទៅគឺបាត់ណាស់លោកក្នុងហើយយប់ពេលណាក៏អោយយើងនឹងធ្វើដែលហើយនៅពេលដែលធ្វើហាសហោះនារីទៅច្រូតស្រូវហើយនឹងទៅដកស្រូវហើយយើងនឹងទៅហើយយប់ដល់ណាក៏យើងទៅដែលហើយនៅពេលដែលម៉ោង៩រឹកម៉ោង១០នឹងគឺយើងដើរវាល់ចាសនិយាយទៅគឺវេទនាណាស់លោកក្នុងហើយគេបានអោយយើងនឹងបានដឹកហើយនឹងដាក់ប្រឡាយហើយនៅពេលដែលយើងនឹងធ្វើហើយពេលណាគឺគេដកយើងនឹងទៅទ្រាមខ្សែពេលនឹងចាសនិយាយទៅគឺយើងនឹងពិបាកវេទនាខ្លាំងណាស់លោកក្នុងវេទនាណាស់ហើយគេយើងនឹងរឹកដីរឹកអីនឹងគឺខានមិនបាននោះទេហើយគេអោយយើងនឹងរឹកដីមួយថ្ងៃរហូតដល់ល្ងាចហើយដល់ម៉ោង៩រឹកម៉ោង១០ទៀតហើយនៅពេលដែលយើងបានហូបបាយហើយចឹងគឺគេបានអោយយើងនឹងទៅរឹកទៀតចាសដូចថាក្នុងល្ងាចនឹងគឺគ្មានស្គាល់ថាភាពលំបាកដូចកាលនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនោះទេហើយនឹងដូចជំនាន់របស់ខ្ញុំដែលចឹងហាសចាសនិយាយកាលដែលនៅក្នុងជំនាន់របស់ខ្ញុំនឹងគឺវេទនាខ្លាំងណាស់ចាសហើយនៅពេលដែលយើងនឹងពិបាកហើយគឺយើងនឹងមិនបានហូបឆ្អែតទៀតប្រសិនជាពិបាកហើយអោយយើងនឹងបានហូបឆ្អែតអីទៅគឺវាមិនអីនោះទេចាសហើយអោយយើងនឹងធ្វើការងារដូចជារឹកដីនឹងគឺសុទ្ធតែកំលាំងស្រូចស្រូចដែលជានារីនារីហាសហើយសំរាប់បង្កីនឹងគឺសុទ្ធតែធំធំហើយនៅពេលដែលយើងនឹងរឹកគឺគេបានដាក់យើងនឹងសុទ្ធតែក្របំហើយហើយគេបានយកជាប់កាប់បុកដីអោយវាបានណែនថែមទៀតហើយសំរាប់យើងនឹងចេះទេទៅចឹងទៅហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងកាលដែលខ្ញុំនឹងនៅក្នុងជំនាន់នឹងគឺខ្ញុំនឹងស្តមហើយក្បាលរបស់ខ្ញុំនឹងគឺត្រមែនកាលនៅជំនាន់ពេលពតហូបមិនបានឆ្អែត។

ក៖

បាទចឹងនៅពេលដែលលោកយាយគេបានអោយធ្វើការងារដែលលំបាកហើយនឹងហួសកំលាំងថាគេលោកយាយមានជំងឺអ្វីខ្លះដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងឈឺដែលចឹងហាសកាលដែលខ្ញុំនឹងនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតហើយខ្ញុំនឹងឈឺហើមចាសគឺខ្ញុំនឹងហើមជើងចាសសនិយាយគឺជាជំងឺហើមតែម្តងចាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំឈឺហើមចឹងគឺខ្ញុំនឹងញែកហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងឈឺចឹងចេះតែតស៊ូចឹងទៅគឺដើ

ម្បីរស់ចឹងហាសចាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានញែកចឹងទៅគឺខ្ញុំនឹងបានយកអាស្និកស្តៅហើយកាច់ស្លឹកស្តៅយកទៅច្របាច់ហើយហូបចឹងទៅចាសគឺឈប់បណ្តាលហើយនឹងធ្វើការងារបណ្តាលចឹងទៅ។

ក៖

បាទហើយចឹងពួកពោលពតនឹងគេមិនបានផ្តល់ថ្នាំសំរាប់អោយលោកយាយដើម្បីព្យាបាលអោយលោកយាយអីទេមែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសគេអោយខ្ញុំដែលចឹងហាសតែគេបានអោយថ្នាំនឹងដូចជាអាចន៍ទន្សាយចឹងហាសនិយាយទៅ០០គ្រាប់ហើយយើងហូបចឹងទៅនិយាយទៅគឺមិនដូចជាថ្នាំរបស់យើងលូរនឹងណាថ្នាំគ្រាប់គ្រាប់ដូចជាអាចន៍ទន្សាយហូបអីបានជាពីព្រោះអីនឹងយើងមិនបានដឹងថាវាជាថ្នាំអ្វីនោះទេមិនដូចជាថ្នាំរបស់យើងលូរនឹងណាថ្នាំហាដូចជាថ្នាំប៉ារ៉ាអំពីស៊ុលអំពីស៊ុលហើយយើងមិនដឹងថាវាជាថ្នាំអ្វីថ្នាំអ្វីចាសខ្ញុំនឹងមិនដែលបានហូបទេគឺខ្ញុំនឹងហូបតែស្លឹកស្តៅនោះទេ។

ក៖

បាទហើយនៅពេលដែលលោកយាយបានហូបថ្នាំនឹងចឹងទៅថាគឺលោកយាយបានធូរបានខ្លះដែលរឺទេលោកយាយរឺក៏យ៉ាងមិចដែល???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅវាអាចត្រជាក់ដែលនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានហូបស្តៅហាសហើយហែមសុវត្តិគាត់ហូបមួយម្តងគឺមួយផ្កាមួយផ្កាលចាសហើយនៅពេលដែលយើងហូបទៅវាបាត់ចឹងទៅគឺយើងចេះតែធ្វើការងារទៀតចឹងទៅចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងតស៊ូហើយសំរាប់ឯប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងក៏ចឹងដែលហើយយើងចេះតែតស៊ូចឹងទៅបើមិនចឹងទេគឺវាសំលាប់យើងចោលអស់ហើយចាសហើយវាថាយើងនឹងគឺជាកូននាទន់អីណាហោះចាសតាមកាពិតយើងគឺជាកូនអ្នកក្រីក្រនោះទេចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយបានហូបថ្នាំស្តៅនឹងបានជាសះស្បើយហើយលោកយាយបានទៅធ្វើការងារទៀតហើយហើយគេមានអ្វីដែលធ្វើការងារដែលពិបាកជាងនឹងទៀតដែលរឺទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅគឺធ្វើតែបិទនឹងចាសខាងនារីច្រូតស្រូវចាសហើយនៅពេលដែលដល់ខែជីកប្រឡាយយើងជីកប្រឡាយចឹងទៅចាសហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺច្រូតស្រូវផងដូចគេថាគេចាប់កំលាំងហាសមិត្តឯងនឹងគឺទៅច្រូតស្រូវហើយមិត្តឯងនឹងទៅស្រោចបន្លែចាសតាមតែគេ

ចាប់ចែងយើងហាសចាសហើយនិយាយទៅការងាររបស់ខ្ញុំនឹងគឺមិនទៀងនោះទេគឺវាចល់  
តរហូតចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយទៅធ្វើចឹងថាតើគេមានបានផ្តល់ជារង្វាល់អោយ  
ទៅកាន់លោកយាយដែលរើទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសគឺគ្មាននោះទេលោកក្នុងអោយតែបាយហូបមិនបានផ្អែកផងបានរង្វាល់ពីណាមកបា  
យហូបមិនបានផ្អែកផងបាយបានតែ២វែកហើយសសោះអាស្ថាបត្រាដំឡូងហើយដាក់ស្ករ  
ហើយក៏ចែកគ្នាហើយសំរាប់សំល្លូត្រកូនអីនឹងនិយាយទៅខ្មៅក្រឹបតែម្តងហាសចាសហើ  
យនៅពេលដែលយើងហូបសំល្លូត្រកូននឹងគឺធ្មេញរបស់យើងនឹងគឺខ្មៅណាស់ចាសនិយា  
យមិនដូចជាល្អវានឹងនោះទេដឹងគេស្លៀកយ៉ាងមិចនោះទេស្លឹកអំពៅគឺគេបានបូតស្លឹកណាដៃ  
លចាស់ចាស់ដូចជាមែកស្វាយចឹងហាសគេបានកាប់មកមួយធៀងមកហើយដាក់ស្ករហើ  
យសំរាប់យើងនឹងអត់មានអីហូបចឹងគឺយើងចេះតែហូបចឹងទៅចាសសូម្បីតែអំបិលនឹងក៏គ្មា  
ននឹងហូបផងចាសនៅក្នុងជំនាន់នឹងគឺវេទនាណាស់ចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងលោកយាយមានបានចាំថានៅពេលដែលលោកយាយពិបាកចឹងថាតើនៅជំ  
នាន់ណាដែលដែលគេបានជួយរំដោះខ្មែរយើងហាសហើយនៅពេលដែលគេបានជួយរំ  
ដោះហើយថាតើលោកយាយបានភៀសខ្លួនទៅទីកន្លែងណាវិញដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនៅពេលដែលគេបានរំដោះនឹងចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺកាលនឹងគឺខ្ញុំគេគ្រាប់គ្នានឹងបានរត់  
ទៅភ្នំពេញហើយពេលនឹងគឺពួកពោលពតនឹងវាចេះហ៊ានមិត្តឯងនាំមិត្តឯងទៅនោះហើយ  
នៅពេលដែលពួកវាបាននិយាយចឹងទៅគឺវាយកកាប់ភ្លើងយកមកផ្ទុះយើងហាសចាសហើ  
យពេលនឹងបងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងគឺមានចំនួន  
៨នាក់ហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងបងគេហើយខ្ញុំនឹងមានប្អូនប្រុសរបស់ខ្ញុំនឹងគឺនៅតូចហើយនៅពេ  
លនឹងគឺម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងឈឺទៀតហើយសំរាប់រទះនឹងគឺយើងអូសចឹងទៅគឺអូសមិនរួចនោះ  
ទេហើយសំរាប់កាប់ភ្លើងយកមកផ្ទុះយើងរហូតចឹងហាសហើយនៅពេលដែលវាយកកាប់  
ភ្លើងយកមកផ្ទុះយើងចឹងទៅពេលនឹងម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់បាននិយាយថាកូនឯងទៅចុះ  
មើលតែម្តាយនឹងត្រូវស្លាប់នៅទីនឹងហើយហើយពេលនឹងខ្ញុំនឹងបាននិយាយថាម៉ែអើយម៉ែ  
អើយម៉ែមិនស្លាប់នោះទេហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបាននិយាយហើយចឹងគឺខ្ញុំនឹងបានដាក់  
ម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងទៅនឹងរទះហើយខ្ញុំនឹងបានអូសទៅទៀតហើយដល់ពេលហើយចឹងទៅគឺ  
ពួកវាបានចេញទៅបាត់ចឹងទៅចាសហើយពេលនឹងមានប្រជាជនច្រើនចឹងទៅគឺខ្ញុំនឹងចេះ  
តែទៅតាមគេចឹងទៅហាសចាសដល់ពេលហើយខ្ញុំនឹងចេះតែកិចហើយគេបាននិយាយថា  
យើងទាំងអស់គ្នាកុំទៅទីកន្លែងនឹងនៅពេលដែលយើងទៅទីកន្លែងនឹងពួកវានឹងសំលាប់

យើងចោលហើយចាសគឺអ្នកប្រជាជនដែលថ្មីថ្មីនឹងគាត់ចេះតែនិយាយចឹងទៅហាសដល់  
ពេលហើយចឹងទៅគឺគេបានបបួលគេឡើងមកចឹងទៅហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងខ្ញុំនឹងបាននិយាយ  
ថាប្រសិនបើមានអ្នកណាដែលបានមករំដោះខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងមិនភ្លេចគុណអ្នកនោះទេអោយ  
តែខ្ញុំនឹងរស់រានមានជីវិតគឺខ្ញុំនឹងមិនភ្លេចគុណនោះទេចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងមិនភ្លេចគុ  
ណាមែនលោកក្មួយចាសហើយនៅសព្វថ្ងៃនឹងបងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងបានមានជីវិតនឹងគឺខ្ញុំនឹងមិ  
នបានភ្លេចគុណនោះទេចាសគឺខ្ញុំនឹងនិយាយមែនពីព្រោះអីទំរាំមបានមានជីវិតបានមកដូច  
លូរើងតែប្រសិនបើនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនឹងគឺខ្ញុំនឹងស្លាប់បាត់ហើយហើយក៏បងប្អូនរប  
ស់ខ្ញុំនឹងក៏ស្លាប់ទាំងអស់ដែលគឺគ្មានសល់នោះទេចាសនិយាយទៅគឺស្លាប់តែឪពុករបស់ខ្ញុំ  
ទេណាចាសហើយសំរាប់បងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងទាំង ៨

នាក់គឺគាត់មានជីវិតទាំងអស់ចាសនៅពេលដែលគេបានមករំដោះចឹងមកខ្ញុំនឹងក៏បានមក  
នៅភ្នំពេញចាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំបានមកនៅភ្នំពេញគឺខ្ញុំនឹងបានមកនៅទឹកនៃឯនឹង  
តែម្តងហាសចាសពីមុននឹងគឺខ្ញុំនឹងនៅទីនៃឯចាក់សំរាមហើយនៅពេលដែលចាក់សំរាមខ្ញុំ  
នឹងក៏បានមកនៅទឹកនៃឯនេះមកចាសហើយយើងដើរទៅនៅគ្រាប់ទឹកនៃឯនឹងហើយសំរា  
ប់ម្តាយរបស់ខ្ញុំគឺគេបានចែកផ្ទះចឹងតែម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគឺគាត់មិនចង់បាននោះទេនិយាយ  
គឺគាត់បាក់ស្បាតគាត់ហើយគាត់បាននិយាយថាកូនឯងកុំនៅផ្ទះធំធំណានៅផ្ទះតូចតូចបាន  
វាមានភាពងាយស្រួលរត់ហាសគាត់បាក់ស្បាតកាល់គាត់នៅក្នុងជំនាន់ពេលពតហាសចុះ  
នៅពេលដែលបែកនឹងគឺវាបានផ្ទុះយើងហើយវាចេះតែអោយយើងនឹងទៅតាមវាហើយនៅ  
ពេលដែលវាផ្ទុះយើងយើងនឹងមិនទៅគឺមិនបានចាសហើយយើងចេះតែទៅតាមវាហើយ  
នៅពេលដែលបានរត់ទៅក្រោយពេលនឹងគឺយើងរត់ទៅមុខដូចជាឈ្នួរឈរចាសនិយាយ  
ទៅគឺមានប្រជាជនរាប់ពាន់ណាលោកក្មួយចាសហើយយើងចេះតែដើរទៅដើរមកដើរទៅ  
ដើរមកហើយអ្នកណាដែលខ្លាចចឹងទៅគេចេះតែទៅតាមវាចឹងទៅចាសហើយនៅពេលនឹង  
គឺស្លាប់មិនចេះតិចទេណាលោកក្មួយចាសខ្មែរយើងចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងអ្នកដើរទៅមុខហើយកាន់កាំភ្លើងគាត់មានវ័យចំណាស់រឺក៏វ័យក្មេងដែលទៅ  
លោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅគឺសុទ្ធតែមានអាយុ២០ឆ្នាំជាងចាសគឺមានក្មេងខ្លះហើយនឹងចាស់ខ្លះចឹង  
ទៅចាសហើយគ្នាពួកវានឹងគឺមានគ្នាចំនួនតែ ៤នាក់រឺក៏ ៥នាក់នោះទេចាស។

ក៖

បាទប៉ុន្តែនៅក្នុងជំនាន់គឺមានមនុស្សចង់រាប់ពាន់ចង់ទាំងខ្សែរទាំងខ្សែគឺដើម្បីដើរទៅអីច  
ងក៏ប៉ុន្តែពួកវានឹងគឺមានគ្នាចំនួនតែ ៤នាក់រឺក៏ ៥នាក់នោះទេមែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសវាចង់ខ្សែរនៅពេលដែលយើងបានបែកហាសចាសតែកាល់ពីយើងនៅពេលដែលយើង

ចុះទៅដូចជានៅក្នុងឆ្នាំ ១៩៧៦

គឺពួកវាបានធ្វើជាប្រវត្តិរូបអីចឹងហើយមានអ្នកខ្លះនឹងពួកវាអាចចងខ្សែរយកទៅដែលហាស តែពួកវាមិនដឹងជាយកទៅណានោះទេហើយមានសុទ្ធតែប្រុសប្រុសក្មួយអើយស្អាតដូចជា ក្មួយនឹងហាសចុះអាហើយដែលទើបតែបានចេញពីភ្នំពេញហាសចាសទៅគឺហើយគឺគេយក ទៅបាត់ហើយយកទៅសំលាប់ចោលអស់គឺគ្មានសល់នោះទេបងបងគេវៃហើយនឹងបងប្អូន ដីដូចមួយនឹងគឺគេយកទៅសំលាប់ចោលអស់ហើយ។

ក៖

ចឹងបាននែថាគេយកតែបងប្អូនរបស់លោកយាយដីដូចមួយនឹងគឺគេយកទៅសំលាប់ចោល អស់បាទហើយចីហាបងប្អូនរបស់លោកយាយមានគ្នាចំនួនប៉ុន្មាននាក់ដែលលោកយាយ???

ខ៖

ចាសបងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងមាន៧នាក់រីក៏៨នាក់ដែលមានសុទ្ធតែប្រុសប្រុសចាសគឺគេបានយក ទៅចាសគឺមានស្រីហើយនឹងប្រុសចឹងទៅណាគឺគេយកទៅសំលាប់ចោល។

ក៖

បាទហើយចឹងបងប្អូនដីដូចមួយរបស់លោកយាយនឹងលោកយាយមានបានចាំឈ្មោះរបស់ ពួកគាត់ដែលរីទេលោកយាយអ្នកដែលគេយកទៅសំលាប់ចោលហាស???

ខ៖ ចាសអ្នកដែលគេយកទៅសំលាប់ចោលនឹងគឺខ្ញុំនឹងបានចាំចាសទី១នឹងគឺបង ផន ហើយទី២បង ពន ហើយទី៣នឹងបង ផៃ ហើយនឹងទី៤បង វណ្ណចន ហើយនឹងទី៥បង ឆុន ចាសនិយាយទៅគឺស្លាប់គឺច្រើនណាស់ហើយសំរាប់៣នាក់ទៀតរីក៏៤នាក់ទៀតគឺខ្ញុំនឹងបាន ភ្លេចដែលហើយចឹងហាសចាសគេយកទៅសំលាប់ចោលនឹងដីដូចមួយចាសដែលគាត់បាន បែកគ្នាគ្នាទៅហាសក្មួយចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងបានន័យថាបងប្អូនដីដូចមួយរបស់លោកយាយនឹងមានចំនួន៨នាក់ហើយនឹង បងប្អូនបង្កើតនឹងមានចំនួន៨នាក់ដែលមែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនឹងគឺបងប្អូនដីដូចមួយដែលមួយពោះមួយពោះហើយសំរាប់អ្នកសាច់ឆ្ងាយនឹងគឺគេបាន ស្លាប់អស់ច្រើនណាស់ហើយមានអ្នកខ្លះនឹងបានយកទៅខេត្តបាត់ដំបងហើយនឹងខេត្តអ៊ូ ផ្សេងផ្សេងចឹងហាសចាសហើយនៅពេលដែលបានទៅដល់ទឹកនៃនោះគឺវាបានបំបែក អោយទៅនោះទៅនោះអីចឹងទៅចាសបងប្អូនដីដូចៗរបស់ខ្ញុំនឹងគឺមានចំនួនច្រើនដែលតែពួក គាត់បានស្លាប់អស់ហើយចឹងទៅនិយាយទៅគឺពួកគាត់បានស្លាប់ច្រើនណាស់នៅជំនាន់ ពេលពតចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងបានន័យថាតែបងប្អូនរបស់លោកយាយដែលជាបងប្អូនដីដូចៗរបស់ដែល  
គេបានយកទៅសំលាប់ពេលមែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសគឺមានបងប្អូនដីដូចៗរបស់ខ្ញុំនឹងដែលនៅបាត់ដំបងនឹងបានស្លាប់ច្រើនណាស់ដែលចឹង  
ហាសនិយាយទៅនៅពេលដែលគេបានទៅនឹងមានចំនួន៣រ៉ែក៤គ្រួសារនឹងបានស្លាប់អ  
ស់ហើយចឹងហាសចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលគេបានសំលាប់បងប្អូនរបស់លោកយាយហើយចឹងហើយនៅ  
ក្នុងជំនាន់នឹងគេបានរំដោះលោកយាយចេញពីជំនាន់ពេលពតនឹងថាទើនៅក្នុងជំនាន់ពេ  
លពតនឹងថាទើលោកយាយបានជួបជុំគ្នាជាមួយនឹងក្រុមគ្រួសាររបស់លោកយាយវិញមែន  
ដែលទេលោកយាយហើយនៅពេលដែលលោកយាយបានជួបជុំគ្នាជាមួយនឹងក្រុមគ្រួសារ  
របស់លោកយាយថាទើលោកយាយរត់មករស់នៅទីកន្លែងណាដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានជួបជុំគ្នាជាមួយនឹងក្រុមគ្រួសាររបស់ខ្ញុំនឹងមុនដំ  
បូងនឹងគឺខ្ញុំនឹងទីកន្លែងនោះចាសគឺម៉ូចាក់សំរាមហាសចាសខាងនឹងពីមុនគេហៅថាខាងប  
ដវត្តិហាសពីមុនចាសគឺគេបានដាក់សង្កាត់បដវត្តិតែសំរាប់លូរនឹងគឺគេបានប្តូរអស់ហើយគឺ  
គេបានដាក់ខាងព្រែកឬស្សីអីចឹងទៅហាសចាសហើយពេលនឹងគឺខ្ញុំនឹងក៏បានមករស់នៅ  
ខាងស្ទឹងជ្រៅនេះវិញមកនិយាយទៅដូចថាយើងដើរទៅរស់នៅហាសលោកក្លាយចាសដើរ  
ទៅរស់នៅដូចជាកំសត់ចាសនិយាយទៅដូចជាកំសត់ខ្លួនដូចថានៅទីកន្លែងនេះបន្តិចនៅទី  
កន្លែងនោះបន្តិចក៏ប៉ុនតែសំរាប់នៅទីកន្លែងគឺបានយូរណាស់ចាសនៅទីកន្លែងនេះជាង  
៣០ឆ្នាំជាងហើយចាស។

ក៖ បាទហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយបានមករស់នៅទីកន្លែងនេះជា  
៣០ឆ្នាំហើយថាទើរដូចគឺគេជាអ្នកអោយលោកយាយរីកលោកយាយមករស់នៅទីកន្លែងនឹង  
តែម្តងរីកយ៉ាងមិចដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ដីនេះគឺពីមុននឹងគឺខ្ញុំនឹងនៅទីកន្លែងនោះទេតែរដូក៏បានចែកអោយខ្ញុំនឹងដូចថា  
យើងនៅបាន១ផ្ទះហើយនឹងបាន២ផ្ទះហើយនៅពេលដែលយើងមិននៅចឹងគឺយើងលក់អីច  
ឹងទៅគឺក្នុងតម្លៃថោកថោកចឹងទៅហាសចាសហោហោហោហើយយើងក៏ចេះតែមករស់នៅទី  
កន្លែងនេះទៀតចឹងទៅចាសសំរាប់ដីនេះគឺខ្ញុំនឹងជាអ្នកទិញនោះទេលោកក្លាយពីព្រោះអីនឹង  
យើងបានមករស់នៅទីកន្លែងនៅក្នុងឆ្នាំ

១៩៨០ជាងហើយហាសចាសបានរស់នៅទឹកនៃឯនេះឆ្នាំ  
១៩៨០ជាងហើយចាសសំរាប់ដីនៅទឹកនៃឯនេះយើងទិញគេនោះទេចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលគេបានបែកនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនឹងដែលគេបានរំដោះយើងហាសលោកយាយចឹងលោកយាយមានបានទៅរើសអីវ៉ាន់ពីខាងនៅក្នុងភ្នំពេញរីក៏នៅទឹកនៃឯដែលពួកពេលពតគេបានប្រមូលរបស់របបដែលជាប់ប្រជាជនគេបានទុក្ខចោលលោកយាយថាតើលោកយាយបានទៅប្រមូលរបស់របបដែលរើទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយគឺខ្ញុំនឹងមិនបានទៅប្រមូលរបស់របបដែលទុក្ខចោលនឹងនោះទេពីព្រោះអីនឹងគឺខ្ញុំនឹងមិនហ៊ាននោះទេនិយាយគឺខ្ញុំនឹងមិនហ៊ានតែម្តងតែសំរាប់គេដែលជាអ្នកហ៊ាននឹងគឺគេបានទៅដឹកទូដឹកអីចឹងទៅតែសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងមិនហ៊ានពីព្រោះអីម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់បាននិយាយថាកូនអើយយើងកុំយករបស់គេអីនិយាយទៅសុទ្ធតែទ្រពរបស់គេចឹងហើយយើងកុំទៅយកអីចាសនិយាយគឺខ្ញុំនឹងមិនហ៊ានតែម្តងចាសហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងបានបិទណាគឺខ្ញុំនឹងរស់បិទនឹងហេហេហេហើយនឹងមានហូបបិទណាគឺយើងយកបិទនឹងចាសហើយយើងនឹងក៏បានទៅរាយលាសអីចឹងទៅលោកក្នុងហាសចាសហើយនៅពេលដែលយើងទៅរាយលាសគឺយើងបានយកលាសទាំងអស់នឹងយកមកប្តូរជាបាយហើយនឹងអង្ករចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងកំសត់ណាស់ទៅរាយលាសយកមកប្តូរជាបាយហើយនឹងអង្ករហើយលាស២រីក៏៣កំប៉ុងចឹងទៅប្តូរបានតែអង្ករ១កំប៉ុងរីក៏៣កំប៉ុងចឹងទៅហាសចាសនិយាយទៅអោយតែបានហូបចាសរស់បានមួយថ្ងៃមួយថ្ងៃចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនឹងលោកយាយគឺទាន់បានចាយលុយនោះទេមែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖ ចាសដាល់ដែលនៅក្នុងបែកនឹងគឺនៅក្នុងឆ្នាំ ១៩៨១

អីនឹងគឺគេបានចេះចាយលុយហើយតាចាសហើយនៅពេលដែលគេចាយលុយនឹងគឺគេបានចាយលុយតែរបស់វៀតណាមនោះទេចាសដូចថានៅពេលដែលយើងលក់ដូរបានអីចឹងទៅគឺយើងយកទៅប្តូរជាលុយរបស់វៀតណាមអីចឹងទៅហាសចាសនឹងហើយនៅពេលដែលគេទិញអីចឹងទៅហើយក៏មានអ្នកខ្លះនឹងគឺគេបានប្តូរជាអង្ករចឹងទៅចាសហើយដូចថាយើងមានត្រីអីចឹងទៅគឺយើងអាចប្តូរយកជាអង្ករចឹងទៅហាសចាសដូចថាយើងនិយាយហើយនៅពេលដែលយើងបានប្តូរយកអង្ករនឹងហើយចាសហើយអ្នកណាដែលគេមានមាសចឹងទៅគឺគេប្តូរយកជាអង្ករចឹងទៅហាសចាគឺគេអ្នកលក់ដូរតាមផ្សារចឹងទៅហាសចាសកាល់នៅក្នុងជំនាន់នឹងគឺបានបែកនៅក្នុងជំនាន់ឆ្នាំ

១៩៨០ជាងអីនឹងគឺគេត្រូវការចាយលុយចឹងហាសហើយពេលនឹងគឺយើងចាយលុយរបស់វៀតណាមចឹងហាសចាស។

ក៖

ចាសចឹងនៅក្នុងជំនាន់នឹងគឺពួកពោលពតគឺគេចាយលុយរៀតណាមមែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖ ចាសនៅក្នុងជំនាន់នឹងគឺគេបានចាយលុយរបស់ជនជាតិរៀតណាម។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយបានបែកពីជំនាន់ពោលពតហើយចឹងសូម្បីតែអីវ៉ាន់តែបន្តិចក៏លោកយាយមិនបានប្រមូលដែលមែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសអត់មានទេពីព្រោះអីនឹងគឺខ្ញុំនឹងមិនហ៊ានអីចឹងហាសលោកក្នុងហើយម៉្យាងទៀតម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់បាននិយាយថាទ្រព្យរបស់គេហើយខ្លាចជាប់របស់គេចឹងទៅគឺគេមកយកវិញចឹងហាសចាសហើយសំរាប់គេនៅពេលដែលគេទៅហើយគេដឹកបានអីវ៉ាន់ជាច្រើនណាស់ហើយសំរាប់ក្រុមគ្រួសាររបស់ខ្ញុំនឹងគឺអត់មានទេចាសហើយសំរាប់ម្តាយរបស់ខ្ញុំនឹងគឺគាត់មិនអោយទៅយករបស់ទ្រព្យរបស់គេទេពីព្រោះអីចឹងវាជាប់របស់គេហាសចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយបានបែកពីជំនាន់ពោលពតហើយនៅពេលដែលលោកយាយបានរត់តាមផ្លូវនឹងហាសថាតើលោកយាយបានជួបនឹងពួកពោលពតដែលរើទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានបែកពីជំនាន់ពោលពតនឹងនៅពេលដែលមកគឺខ្ញុំនឹងមិនបានជួបនោះទេចាសដូចថានៅពេលដែលកងទ័ពរបស់យើងបានអីចឹងគឺវាបានរត់ទៅចឹងហាសចាសហើយពួកពោលពតវាបានរត់ទៅឡើងលើភ្នំអីចឹងហាសចាសនិយាយទៅគឺមិនបានជួបនោះទេនិយាយទៅគឺមានតែទ័ពរបស់ជនជាតិរៀតណាមយើងនឹងនោះទេចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយបានជួបនឹងកងទ័ពរបស់រៀតណាមចឹងថាតើគេមានបានធ្វើក្រុមគ្រួសាររបស់លោកយាយដែលរើទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅកងទ័ពរបស់រៀតណាមគឺមិនបានធ្វើបាបខ្ញុំនឹងហើយនឹងគ្រួសារខ្ញុំនោះទេចាសកងទ័ពរបស់រៀតណាមគឺមិនបានធ្វើបាបខ្ញុំនោះទេមានតែដេញអោយយើងនឹងឡើងមកពីក្នុងព្រៃហាសចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងគឺកំសត់ខ្លាំងណាស់ដូចថានៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានរត់ចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងបានរត់ចូលទៅក្នុងព្រៃហាសហើយនៅពេលគឺខ្ញុំនឹងបានប៉ោលប្អូនប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងគាត់មានអាយុតែ ៧ឆ្នាំ ហើយនឹង ៨ឆ្នាំ

ប៉ោលផងទៀញផងចុះយើងចុះទៅក្នុងទឹកដើម្បីលុយទឹកហាសចាសហាសហើយពេលនឹង គឺគ្រាប់ប្លោងមកលីស្ងួតដុំដុំហាសហើយនៅពេលនឹងយើងនឹងចេះតែរត់ទៅហើយបាន រត់ចូលទឹកហើយទឹកនឹងវាចេះតែជ្រៅទៅជ្រៅទៅហើយសំរាប់យើងនឹងយើងវាក៏ហាស ចាសហើយពេលនឹងយើងបានឡើងមកវិញហើយទំរាំមតែយើងនឹងបានឡើងមកវិញនឹង បានមកដំភ្នំពេញហើយសំរាប់ប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងគឺវាបានគ្រៀកមកហើយយើងទាំងអស់គ្នានឹង គឺគ្មានព្រឡសម្បត្តិនោះទេចាសនិយាយទៅអោយតែបានរស់តែមួយខ្លួនហើយបានមកចិ ងទៅចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងកំសត់ណាស់អត់មានថានៅពេលដែលយើងបានមកដល់អី ចឹងហាយើងទៅយកអីវ៉ាន់នៅភ្នំពេញហាសចាសនិយាយទៅគឺក្រុមគ្រួសាររបស់ខ្ញុំនឹងគឺគ ញមាននោះទេចាសអោយតែរស់ហើយយើងនឹងសុំតែមួយរស់បានហើយចាស។

ក៖

បាទហើយនៅពេលដែលលោកយាយបានមកដល់ភ្នំពេញហើយកាលនឹងបែកពីជំនាន់ពោ លពតនឹងហើយគេបានដេញអោយលោកយាយបានមកចឹងហាសលោកយាយហើយនៅ ពេលដែលគេបានដេញហើយថាតើលោកយាយបានប្រកបមុខរបស់អ្វីដែលទៅសំរាប់ចិញ្ចឹម ជីវិតរបស់លោកយាយហាសលោកយាយ។

ខ៖

ចាសកាលនៅក្នុងជំនាន់នឹងគឺខ្ញុំនឹងបានទៅរៀនលាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានរៀន លាសហើយចឹងហើយគេបានហៅខ្ញុំនឹងអោយធ្វើការងារអីចឹងទៅហើយនៅពេលដែលយើ ងបានធ្វើការងារដូចដល់ម៉ោងរាជរដ្ឋាភិបាលហើយអោយគេនឹងបានជួសជុលសំរាប់ឃ្លាំង អីអីចឹងទៅហាសគឺសំរាប់ដាក់អោយយើងហាសចាសហើយនៅពេលនឹងគឺយើងទាំងអស់ នឹងគឺយើងបានដើរធ្វើចឹងហាសចាសហើយនៅពេលដែលយើងបានធ្វើការងារនឹងគឺយើង បានប្រាក់ខែនឹងដូចជាពោតសំលីហើយនៅពេលដែលយើងនឹងដូចជាថាយើងនឹងគឺកំស ត់ណាស់ហើយនៅក្នុងជំនាន់នឹងគឺយើងអត់ទាល់មានលុយសំរាប់ចាសយនោះទេចាស នៅក្នុងជំនាន់យើងបានដីជាពោតសំលីហើយពេលនឹងខ្ញុំនឹងក៏បានម្សៅមីហើយនៅពេ លដែលយើងបានហើយចឹងទៅគឺយើងយករបស់របបដូចជាអង្ករហើយយើងក៏បានដាក់ទុ ក្ខសំរាប់មួយខែចឹងទៅហាសចាសហើយនៅក្នុងជំនាន់នឹងដូចជាប៉ុន្មាននោះទេចាសគឺប្រាក់ ខែរបស់គាត់គឺមានតិចដែកចឹងទៅចាសនៅពេលនឹងប្រសិនជាយើងបានឃើញ២០ដុល្លារ ហើយនឹង៣០ដុល្លារចាសនិយាយទៅកាលនៅក្នុងជំនាន់នឹងដូចថាលុយរបស់ជនជាតិវៀត ណាមនឹងគឺមានតម្លៃអីចឹងទៅហាស។

ក៖

បាទហើយនៅពេលដែលលោកយាយបានលុយនឹងថាតើលុយទាំងអស់នឹងគឺជាលុយរប ស់ជនជាតិវៀតណាមរឺក៏លុយរបស់ខ្មែររបស់យើងនឹងហាស???

ខ៖ ចាសនិយាយទៅគឺលុយនឹងគឺជាលុយរបស់ខ្មែរយើងនឹងហាសចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងនៅពេលដែលលោកយាយបានទៅធ្វើការងារអោយគេចឹងក្នុងមួយខែចឹង  
លោកយាយបានទទួលដូចជាម្សៅមីហើយនឹងអង្ករហើយទាំងអស់នឹងគឺលោកយាយយក  
គឺដើម្បីផ្គត់ផ្គង់ជីវិតរបស់លោកយាយហើយនឹងក្រុមគ្រួសាររបស់លោកយាយបាទហើយ  
នៅពេលដែលលោកយាយផ្គត់ផ្គង់នឹងនៅក្នុងក្រុមគ្រួសាររបស់លោកយាយមានគ្នាចំនួនប៉ុ  
ន្មាននាក់ដែលទៅលោកយាយ???

ខ៖ ចាសនិយាយទៅការផ្គត់ផ្គង់នៅក្នុងក្រុមគ្រួសាររបស់ខ្ញុំនឹងមានគ្នាចំនួន ៨នាក់ចាស។

ក៖

បាទចឹង៨នាក់មែនដែលទេលោកយាយចឹងបានន័យថាលោកយាយគឺអ្នកផ្គត់ផ្គង់ពួកគាត់  
ទាំងអស់មានគ្នា៨នាក់មែនដែលទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅដូចជាមានប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងខ្លះទៅគាត់បានទៅរៀនសូត្រអីចឹងហាសហើយ  
ក៏មានអ្នកខ្លះទៀតទៅធ្វើការងារអីចឹងទៅចាសដល់ពេលយូរយូរចឹងបានបានជាអង្ករហាស  
ចាសហើយសំរាប់មួយខែនឹងយើងបានអង្ករជាង៥០គីឡូរីក៏៦០គីឡូអង្ករចឹងដែលហា  
សចាសដល់ពេលយូរយូរទៅបាន៨០ជាងចឹងហាសចាសហើយនៅពេលដែលយើងបានអ  
ង្ករចឹងទៅបានជាង៥០រីក៏៦០គីឡូរីចឹងទៅហើយយើងចេះតែចិញ្ចឹមប្អូនរបស់យើងនឹងទៅរ  
ហូតមកបានមានជីវិតនឹងគេចឹងហាសចាសហើយលូរនឹងប្អូនប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងគឺគេបានមាន  
គ្រួសារអីអស់ចឹងទៅចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងសំណួរដែលខ្ញុំនឹងសួរទៅកាន់លោកយាយបន្ថែមទៀតថាតើក្រោយពីមាន  
ការបែកពីជំនាន់ពេលពតហើយចឹងហាសលោកយាយហើយលោកយាយបានរស់នៅភ្នំ  
ពេញថាតើលោកយាយមានបទពិសោធប័ដែលសប្បាយសប្បាយអីខ្លះខ្លះដែលរឺទេដែលដូ  
ចជាជៀសផុសពីភាពដែលលំបាកថាតើលោកយាយមានបទពិសោធប័ដែលសប្បាយស  
ប្បាយនៅក្នុងជីវិតរបស់លោកយាយដែលរឺទេលោយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយគឺខ្ញុំនឹងមានដែលដូចថ្ងៃណាទៅដែលគេមានបុណ្យទានអីចឹងទៅគឺខ្ញុំនឹងចេះ  
តែសប្បាយអីនឹងគេចឹងទៅហោហោហោដូចជាការសប្បាយជាមួយនឹងបងប្អូនរបស់ខ្ញុំនឹងហើ  
យចៅរបស់ខ្ញុំនឹងចឹងទៅហាសចាសហើយដូចថានៅពេលដែលគេមានបុណ្យទានអីចឹង  
ទៅគឺគេបានមកបបួលហើយនឹងដើរទៅតាមមាត់ទន្លេអីចឹងទៅហើយនឹងចេះតែតាមគេច  
ឹងទៅហាសហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងក៏បានបបួលចៅហើយនឹងបានទៅដើរលេងនឹងគេនឹងឯងច  
ឹងទៅហាសចាសវាសប្បាយវាគ្រាន់ជាងនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតហាសចាសនិយាយទៅគឺ  
សប្បាយមែនទែនហើយសប្បាយរាប់រោយដងពីពួកពេលពតទៀតពីព្រោះអីនឹងនៅក្នុងជំ

នាន់ពោលពតនឹងគឺយើងនឹងមិនបានហូបបានផ្អែកផងនឹងហាសហើយចុះមកសម័យនេះ នៅពេលដែលយើងដើរមួយសេរីហើយយើងកុំទៅមើលងាយគេទៅបានហើយដើរទៅណា មួយសេរីហើយនៅពេលដែលយើងមានលុយគឺយើងអាចហូបបានមួយសេរីហាសនិយាយ ទៅគឺសប្បាយចិត្តហោហោហោហើយនៅពេលដែលយើងចង់ទៅណាចឹងគឺយើងមានសុវត្ថិ ភាពទាំងអស់ចឹងបានថាយើងបានរស់រានមានជីវិតចឹងហាសនិយាយទៅវាអស្ចារ្យណាស់ ហើយវាអស្ចារ្យណាស់ហើយយើងនឹងចេះតែរកចឹងទៅពីព្រោះអីនឹងយើងនៅក្នុងជំនាន់ពោ លពតនៅពេលដែលយើងឆ្លងខេត្តនឹងក៏វាមិនបានអោយនឹងបានឆ្លងផងមិនបាច់និយាយ ខេត្តទេសូម្បីតែភូមិនឹងក៏វាមិនបានអោយយើងនឹងបានឆ្លងទៅដែលហាសចាសហើយសំរា ប់ឪពុកហើយនឹងម្តាយនឹងក៏វាមិនបានអោយយើងនឹងបានជួបគ្នាដែលហាសចាសហើយម កនៅក្នុងជំនាន់នេះប្រសិនជាយើងនឹងចង់ដើរទៅណាក៏បានអោយតែយើងនឹងវាមានលុយ ហាសហោហោហោចឹងណាលោកក្លាយចាសនិយាយទៅអោយតែយើងនឹងមានលុយហាហា ហាចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងខ្ញុំនឹងចង់សួរទៅកាន់លោកយាយ១សំណួររឺក៏២សំណួរទៀតចឹងខ្ញុំនឹងចង់សួ រសំណួរទៅលោកយាយថានៅពេលដែលលោកយាយបានបែកពីជំនាន់ពោលពតហើយច ឹងហាសថាតើលោកយាយមានបទពិសោធន៍ដែលមានភាពសប្បាយសប្បាយគឺលោកយា យមានហើយចឹងទៅចឹងខ្ញុំនឹងចង់សួរលោកយាយពីបច្ចុប្បន្នភាពវិញម្តងហាសលោកយា យថាតើនៅពេលដែលលោកយាយបានបែកពីជំនាន់ពោលពតហើយចឹងថាតើភាពដែល លំបាករបស់លោកយាយមានជួបបញ្ហាលំបាកអ្វីខ្លះដែលទៅលោកយាយអាចចែកចាយ អោយខ្ញុំនឹងបានស្តាប់បានដែលរឺទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងជួបដែលចឹងហាសក៏ប៉ុន្តែតែនឹងគឺយើងនឹងបានចិញ្ចឹមចៅចិញ្ចឹមអី នឹងហាសចាសហើយនឹងមានភាពលំបាកដូចជាការដើរលក់ដើរដូរអីចឹងទៅហើយសំរាប់ យើងនឹងគឺបានតែហូបមួយរស់មួយរស់នោះទេហោហោហោមួយរស់ចាសក៏ប៉ុន្តែតែវាក៏គ្រាន់ ជាងហើយនឹងសប្បាយជាងនៅក្នុងជំនាន់ពោលពតដែលចឹងហាសចាសពីព្រោះអីនឹងគឺ យើងនឹងមានសេរីភាពចាសនិយាយទៅតាំងពីការហូបចុកហើយនឹងការហើរនិយាយទៅគឺ មួយសេរីចឹងហាសចាសហើយក៏គ្មាននាក់មកថាអីអោយយើងចឹងហាសហោហោហោដូចខ្ញុំន ឹងបានជំលាបលោកក្លាយចឹងអោយតែយើងនឹងមានលុយយើងទៅដល់ខេត្តណាស្រុកណា ក៏បានដែលចឹងហាសហោហោហោចាសនិយាយទៅគឺសំខាន់រឿងលុយតែម្តងហាសហោហោ ហោអោយតែមានលុយ។

ក៖

បាទហើយចឹងឪពុកហើយនឹងម្តាយរបស់គាត់សព្វថ្ងៃនឹងថាតើគាត់នៅទីកន្លែងណាវិញដេ លទៅលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសព្វថ្ងៃនឹងគឺពួកគាត់នឹងគឺបានលេងគ្នាហើយចាសហើយសំរាប់ម្តាយរបស់គាត់មាន ប្តីនឹងទៅរស់នៅខាងស្រុកចម្ការចេកហើយកូនរបស់ខ្ញុំនឹងមានតែមួយនឹងប្រុសនឹងចាស ហើយសំរាប់កូនប្រុសរបស់ខ្ញុំនឹងគឺគាត់មានប្រពន្ធនៅខេត្តកំពង់ធំហាសចាសហើយបន្តក នឹងគឺត្រូវបានធ្លាក់មកលើកខ្ញុំនឹងត្រូវចិញ្ចឹមចៅទាំង៣នាក់នឹងហាសចាសហើយសំរាប់ខ្ញុំ នឹងគឺខ្ញុំនឹងប្រកបមុខរបបដើមលក់នំអីនឹងចឹងទៅគឺដើម្បីចិញ្ចឹមរបស់ខ្ញុំនឹងហាសចាសតែ យ៉ាងណាក៏ដោយធ្វើយ៉ាងគឺអោយយើងនឹងបានសប្បាយសប្បាយចឹងទៅហាសលោកក្នុង យហាសចាសអោយតែសប្បាយចិត្តនឹងចិញ្ចឹមចៅរបស់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងចេះតែទៅហើយចាស និយាយទៅគឺអោយតែបានមួយរស់មួយរស់ចឹងទៅគឺខ្ញុំនឹងមិនជាចង់បានអ្វីនោះទេអោយ តែបានមួយរស់មួយរស់ហើយនឹងបានសប្បាយចិត្តទៅវាបានហើយចឹងហាសចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងខ្ញុំនឹងចង់សួរទៅកាន់លោកយាយថាតើរាល់ខែនឹងឪពុកហើយនឹងម្តាយរបស់ គាត់នឹងមានបានផ្តល់សាច់ប្រាក់អោយទៅកាន់គាត់គឺដើម្បីចិញ្ចឹមជីវិតរបស់គាត់ទាំងអស់ គ្នាដែលរឺទេលោកយាយរឺក៏យ៉ាងមិចដែលទៅ???

ខ៖

ចាសសំរាប់រាល់ខែគឺឪពុកហើយនឹងម្តាយរបស់គេនឹងគឺបានផ្តល់តែបន្តិចហាសជូនកាល គេមានលុយអីចឹងទៅគេបានផ្តល់អោយគាត់ទាំងអស់នឹងបាន១០០០០០រៀលចឹងទៅហើយសំ រាប់ខែណាដែលបានមួយខែជាងចឹងទៅគឺគេបានផ្តល់ប្រាក់ ១៥០០០០រៀលចេងទៅចាសហើយនិយាយទៅគឺយើងនឹងទោមទៅមិនរួចចឹងហាសចាសពី ព្រោះអីចឹងយើងមានច្រើនណាស់សំរាប់ចំណាយដូចជាទឹកហើយនឹងភ្លើងហើយនឹងចៅ ទៅរៀនប្រចាំថ្ងៃនឹងមានចំនួន៣នាក់ហើយនៅក្នុង១នាក់នឹងគឺចំណាយអស់១០០០០រៀលក្នុង ចំនួន៣នាក់នឹងចាសហើយសំរាប់សៀវភៅសិក្សាផងហើយនឹងកាហូបចុកអីផងចឹងទៅចា សជួលកាលនឹងមានទៅដល់៧០០០រៀលក៏៨០០០រៀលចឹងទៅហើយខ្ញុំនឹងលក់នំបានតែ១០០០០ ជាងនឹងតែយើងធ្វើយ៉ាងមិចចេះតែអោយមួយរស់ចឹងហាសហេហេហេចាសអោយតែមួយរ ស់ដូចខ្ញុំនឹងបានជំលាបលោកក្នុងចឹងហាសថាវាគ្រាន់បើលជាប្រាក់ដែលខ្ញុំនឹងបានរស់ នៅក្នុងជំនាន់ពេលពតចឹងហាសហេហេហេនិយាយទៅគឺយើងរស់បានល្អជាងកាលនៅក្នុង ជំនាន់ពេលពតហាសហើយវាក៏វាបានសប្បាយជាងកាលនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតដែល ចាសហើយយើងចង់ទៅណាក៏បានហើយយើងចង់ឈប់សំរាប់១ថ្ងៃរឺក៏២ថ្ងៃនឹងក៏បានតាម ចិត្តយើងចឹងហាសហើយយើងចេះតែដើរទៅនេះទៅនោះចឹងទៅគឺយើងមិនចាំបាច់ភ័យ ហើយយើងនឹងក៏មានភាពសប្បាយចិត្តដែលចឹងហាសចាសហាហាហាចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងថ្ងៃនឹងសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺគ្មានអ្វីច្រើនសំរាប់លោកយាយនោះទេក៏ប៉ុន្តែខ្ញុំពិតជា សប្បាយចិត្តមែនទែនដែលបានជជែកលេងជាមួយនឹងលោកយាយហើយនឹងបានពិភាក្សា

ជាមួយនឹងលោកយាយផងដែលហើយនឹងបានផ្តល់ការសំភាសន៍អោយខ្ញុំនឹងបាទចឹងហាសលោកយាយចឹងសំណួរដែលខ្ញុំនឹងចង់សួរទៅកាន់លោកយាយ១ទៀតថាតើលោកយាយមានអ្វីនឹងផ្តល់ផ្តាំទៅកាន់កូនចៅរបស់លោកយាយដែលរឺទេនៅពេលដែលគេបានលឺសំលេងរបស់លោកយាយហើយនៅពេលដែលគាត់បានលឺចឹងអោយគាត់បានលឺសំលេងរបស់លោកយាយអោយពួកគាត់ចេះផ្តល់កំលាំងចិត្តទៅកាន់លោកយាយរឺក៏ចេះគោរពលោកយាយដែលជាម្តាយរបស់គាត់ដែលថាតើលោកយាយមានអ្វីនឹងផ្តល់ផ្តាំទៅកាន់គាត់ដែលរឺទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងចង់ផ្តល់ផ្តាំទៅកាន់បងប្អូនហើយនឹងកូនចៅទាំងអស់របស់ខ្ញុំនឹងចឹងហាសអោយមានចិត្តតានៅពេលដែលយើងខំពុះពារហើយនឹងរកស៊ីនឹងដើម្បីចិញ្ចឹមជីវិតហាសហើយយើងទាំងអស់គ្នានឹងសូមកុំខ្ជិលច្រអូសចាសហើយកាលណាដែលស្រុករបស់យើងនឹងបានបិទនឹងហើយចឹងហាសហើយយើងស្រែកថាប្រហើយយើងនឹងមិនបានទៅរកស៊ីអីចឹងហើយយើងខំប្រឹងនឹងរកក៏វាមិនបានដែលចឹងហាសលោកក្នុងហាសហើយនៅពេលដែលបានលុយបន្តិចបន្តួចចឹងទៅក៏ទៅលេងល្បែងអស់ហើយយើងនឹងបានអីហូបល្បែងហេហេហេតែប្រសិនជាយើងនឹងខំលើកស្ទួយជីវភាពរបស់យើងហើយនឹងខំរកអីចឹងទៅហាសហើយនឹងខំប្រឹងធ្វើចឹងហើយនឹងតស៊ូរចឹងទៅចាសធ្វើដូចខ្ញុំនឹងទៅទោះខ្ញុំនឹងវាមានភាពលំបាកយ៉ាងណាក៏ដោយហើយគឺខ្ញុំនឹងគឺតស៊ូរស៊ូរស៊ូរស៊ូរស៊ូរនៅក្នុងជីវិតហើយខ្ញុំនឹងគឺដើរលក់នុំណាលោកយាយចាសរាល់ថ្ងៃនឹងហាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានលឺគេណាអីនឹងបានស្តាប់អីចឹងទៅគឺខ្ញុំនឹងចេះតែតស៊ូរនៅក្នុងជីវិតរបស់ខ្ញុំនឹងហាសចាសគឺតស៊ូរនៅក្នុងជីវិតណាលោកក្នុងហាសចាសហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានដើរតាមផ្លូវនឹងគឺខ្ញុំនឹងតែតែងទុនទិញធម្មចឹងហាសលោកក្នុងហេហេហេនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងសូមសើចតិចចុះហាសចាសចាសនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានដើរតាមផ្លូវនឹងគឺខ្ញុំនឹងតែតែងទុនទិញធម្មចឹងហាសចាសហើយប្រសិនជាស្តាប់នឹងនឹងគឺខ្ញុំនឹងនិយាយថាហ៊ឹមជីវិតរបស់ខ្ញុំអើយគឺខ្ញុំនឹងមិនបានដឹងថាថ្ងៃណាទេដូចគេនោះទេចាសនិយាយទៅនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានគិតចឹងគឺយើងទាំងអស់គ្នានឹងយើងមើលមិនឃើញនោះទេចាសនិយាយទៅនៅយើងទាំងអស់គ្នានឹងយើងមើលមិនឃើញនោះទេមែនដែលទេមីអូនចាសគឺយើងទាំងអស់គ្នានឹងយើងមើលមិនឃើញនោះទេមិនថាចាស់ហើយនឹងមិនថាក្មេងនោះទេលើកលែងតែព្រះអនុននោះទេដែលគាត់គឺជាព្រះហើយមិនចេះស្តាប់នោះចឹងហាសហេហេហេចាសគឺយើងទាំងអស់គ្នានឹងយើងមើលមិនឃើញនោះទេមិនថាចាស់ហើយនឹងមិនថាក្មេងនោះទេហើយសំរាប់រាល់ថ្ងៃនឹងគឺខ្ញុំនឹងបាននិយាយថានៅពេលដែលខ្ញុំនឹងអត់ឈឺចឹងទៅគឺខ្ញុំនឹងចេះតែមានទឹកចិត្តសំរាប់នឹងរកស៊ីចឹងទៅគឺសំរាប់តែចិញ្ចឹមចៅរបស់ខ្ញុំនឹងហាសចាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងឈឺគឺខ្ញុំនឹងមានអារម្មណ៍ថាពីបាក់ចិត្តខ្លាំងណាស់ចាសហើយនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងឈឺគឺខ្ញុំនឹងមានអារម្មណ៍ថាពីបាក់ចិត្តខ្លាំងដូចថា២ថ្ងៃមុននឹងខ្ញុំនឹងបានឈឺចឹងហើយខ្ញុំនឹងបានរល់ហើយខ្ញុំនឹងបានតោងគ្រែចឹងហាសហើយសំរាប់ចៅរបស់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងបា

ននិយាយទៅអើយកោតខ្យលអោយបន្តិចមកយាយវល់មុនខ្លាំងណាស់ហើយឈឺតែងក  
ណ្តាលអប្រាត់ហើយខ្ញុំនឹងក៏បានឈប់សំរាប់២ថ្ងៃចឹងទៅហាសចាសហាហាហា ។

ក៖

បាទហើយចឹងអរគុណច្រើនលោកយាយចឹងសំរាប់លោកយាយមានអ្វីនឹងបន្ថែមទៀតនៅ  
ពេលដែលលោកយាយចង់ផ្តល់ផ្តាំទៅលោកយាយទៀតចឹងហាសអោយគាត់ខំប្រឹងអ្វី  
បន្ថែមទៀតដែលរឺទេលោកយាយ???

ខ៖

ចាសសំរាប់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងខំប្រឹងប្រដៅទៅរបស់ខ្ញុំនឹងអោយពួកគាត់បានដឹងថាយាយនឹងគឺ  
ខិតខំដើរទូរលក់នុំហើយនឹងបានលុយមកគឺសំរាប់អោយទៅនឹងបានទៅរៀនសូត្រហើយនឹង  
ងអោយទៅបានខំប្រឹងនឹងបានរៀនសូត្រនឹងហាលោកក្លាយហាសដើម្បីមិចគឺដើម្បីទៅថ្ងៃ  
ខាងមុខទៀតគឺកុំអោយពិបាកដូចជាយាយចឹងហាសចាសទូរនុំដើរលក់ចឹងទៅចាសហើយ  
នៅពេលដែលយើងមានចំណេះដឹងចឹងទៅដូចលោកក្លាយចឹងហាសហើយប្រសិនជាយើង  
គ្មានចំណេះនោះទេនិយាយទៅគឺពិបាកហើយហើយប្រសិនជាចេះលក់នុំដូចខ្ញុំទៅវាគ្រាន់  
ហើយហើយប្រសិនជាមិនចេះលក់នុំធ្វើយ៉ាងមិចទៅនិយាយទៅគឺវាពិបាកចាសចឹងបានខ្ញុំ  
នឹងប្រដៅទៅរបស់ខ្ញុំនឹងចឹងហាសអោយចេះតស៊ូរនៅក្នុងជីវិតចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹង  
កំសត់ខ្លាំងណាស់ចាសនៅពេលដែលខ្ញុំនឹងបានកើតមកគឺខ្ញុំនឹងបានចិញ្ចឹមបងហើយចិញ្ចឹ  
មប្អូនចាសនិយាយទៅចិញ្ចឹមក្លាយដែលគេនឹងកំព្រាទៀតចាសនិយាយទៅថាមួយឆាតជីវិត  
របស់ខ្ញុំនឹងគឺខ្ញុំនឹងឆ្កែតតែម្តងគឺខ្ញុំនឹងឆ្កែតនៅជីវិតរបស់ខ្ញុំតែនឹងយើងនិយាយពីធម្មរបស់  
ព្រះវាជាកម្មហើយនឹងគឺជាអកុសលផលបុណ្យរបស់យើងចឹងហាសចាសលោកក្លាយតែយើ  
ងកំតូចចិត្តយើងត្រូវតែស្វិតស្វិននៅក្នុងជីវិតរបស់យើងចាស ។

ក៖

បាទលោកយាយហើយចឹងថ្ងៃនឹងខ្ញុំសប្បាយចិត្តមែនទែនលោកយាយចឹងអ្វីដែលលោក  
យាយនឹងផ្តល់ផ្តាំទៅកាន់កូនទៅរបស់លោកយាយជាពិសេសទៅទៅដែលគាត់បានរស់  
នៅជាមួយនឹងលោកយាយសូមអោយគាត់ទាំងអស់គ្នានឹងអោយគាត់នឹងខំរៀនហើយនឹង  
ដើម្បីអាចអោយគាត់បានអភិវឌ្ឍរឺក៏អោយគាត់មានជីវិតវិភាគនឹងបានល្អប្រសើរឡើងវិញចឹង  
ហើយនឹងសំរាប់ថ្ងៃអនាគតរបស់ពួកគាត់បាទហើយចឹងខ្ញុំនឹងសង្ឃឹមនៅពេលដែលពួកគា  
ត់បានលឺសំលេងរបស់លោកយាយហើយចឹងសូមអោយគាត់ខិតខំប្រឹងប្រែងហើយចេះស្រ  
លាញ់លោកយាយហើយនឹងចេះគោរពលោកយាយហើយនឹងដើម្បីអោយពួកគាត់បានទទួ  
លនៅអ្វីដែលល្អល្អដែលជាបទពិសោធន៍ដែលលោកយាយបាននៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនី  
ងហាសកុំអោយគាត់ចេះតែមានភាពស្រណុកស្រួលពេកបាទ ។

ខ៖

ចាសសំរាប់ក្មេងល្អវនឹងគឺមិនដឹងថាស្រណុកស្រួលនឹងវាយ៉ាងមិចទេហើយបាយជូនកាល់  
ចឹងហាសនៅពេលដែលគេបានចាយបាយអោយយើងចឹងយើងមិនទាន់បានហូបផងនឹងគឺ

បានលូចរបស់យើងយកទៅបាត់ចឹងហើយខ្ញុំនឹងគិតសុទ្ធចិត្តអត់មានចឹងហាសចាសប្រវត្តពីជំនាន់ពេលពតហាសជួលកាលនៅពេលដែលគេបានចាយបាយមួយចឹងហើយនៅពេលខ្លះចឹងទៅក្នុងមួយថ្ងៃនឹងគិតចែកបានតែពតមួយនោះទេក្នុងមួយថ្ងៃចាសហើយប្រសិនបើក្នុងមួយថ្ងៃក្នុងមួយបាយបានឆ្អែតដែលវិញយចាសនិយាយទៅគឺហូបមិនបានឆ្អែតនោះទេចាសមួយថ្ងៃមួយថ្ងៃហាសហើយសំរាប់ពេលល្ងាចនឹងគិតយើងគ្មានបាយនោះទេគឺគេបានចែកបានតែពតមួយក្នុងមួយថ្ងៃហើយមានពេលខ្លះនឹងគិតបានលូចរបស់យើងចឹងទៅគឺយើងអត់មានអ្វីនឹងហូបនោះទេចាសនិយាយទៅគឺខ្ញុំនឹងសុទ្ធចិត្តចឹងហាសហើយខ្ញុំសុខចិត្តដើរជីកឬឈើអីចឹងទៅគឺយើងចេះតែហូបទៅហាសចាសហើយនៅពេលដែលយើងបានយកឬឈើនឹងបានស្ងោរហូបចឹងទៅគឺយើងហូបហើយគឺយើងរមោសមាត់តែធ្វើយ៉ាងមិចចេះតែហូបទៅគឺដើម្បីបំពេញក្រពះរបស់យើងចឹងហាសហើយយើងធ្វើការងារអោយគេចាសហើយនៅពេលដែលយើងអត់មានអីហូបយើងមិនហ៊ានតវ៉ានឹងគេទេចាស។

ក៖

បាទហើយចឹងសំរាប់ថ្ងៃនឹងគិតខ្ញុំនឹងអត់អ្វីច្រើននោះទេលោកយាយចឹងខ្ញុំនឹងបញ្ចប់ជាមួយនឹងលោកយាយតែបិននឹងអរគុណច្រើនមែនទែនលោកយាយដែលបានផ្តល់ការសំភាសន៍អោយក្លាយចឹងហាសលោកយាយ។

ខ៖

ចាសអរគុណដែលលោកក្លាយហើយសំរាប់ខ្ញុំនឹងគិតខ្ញុំនឹងមានអារម្មណ៍ថាសប្បាយណាស់ដែលបានក្លាយមកសំភាសន៍ខ្ញុំហើយប្រសិនបើខ្ញុំនឹងនិយាយពីរឿងកាលនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតនឹងគិតខ្ញុំមានអារម្មណ៍ចុកចាប់ខ្លាំងណាស់ចាសចាសគឺខ្ញុំមានអារម្មណ៍ចុកចាប់ខ្លាំងណាស់ចុកចាប់ខ្លាំងណាស់ដល់ពេលខ្លះនឹងគិតខ្ញុំបានខ្លៀនអាគេហៅថាគ្រៀបបាយហាសដែលវាប្រះប្រះហាសហើយខ្ញុំនឹងបានគិតនៅក្នុងចិត្តប្រសិនបើខ្ញុំនឹងបានតែមួយជុំនឹងប្រហែលជាហូបអោយអស់តែម្តងហាសចាសបើគេមិនអោយយើងនឹងបានហូបផងនឹងចាសហើយនៅពេលដែលគេជិតបែកនេះទេគឺគេបានធ្វើជានុំបញ្ចុកហើយនឹងធ្វើជាគ្រៀបបាយទាំងអស់នឹងគិតដើម្បីសំលាប់យើងចោលចាសហើយនៅពេលដែលយើងបានហូបនៅក្នុងនឹងគិតពួកវានឹងសំលាប់យើងចោលទាំងអស់ចាសនិយាយទៅគឺគេមានពីធ្វើជុំលៀងមានដូចជានុំបញ្ចុកហើយនឹងគ្រៀបបាយចាសហើយនិយាយទៅគឺហូហ៊ាទាំងអស់តែសំរាប់គំរោងរបស់ពួកវានឹងសំលាប់យើងចោលចឹងហាសតែគ្មាននាក់ណាដែលហ៊ានហូបដែលចឹងហាសលោកក្លាយពីព្រោះអីគេបានដឹងពីគំរោងនឹងគិតគ្មាននាក់ដែលហូបនឹងនោះទេចាសហើយគេទាំងអស់នឹងគិតគិតតែរត់ហើយនឹងយកតែប្រាស់អាយុរៀងរៀងខ្លួនចឹងហាសចាសហើយបានបានមកដល់ភ្នំពេញចឹងទៅចាស។

ក៖

បាទចឹងអត់អីទេលោកយាយចឹងថ្ងៃនឹងក្លាយមានតែប៉ុននឹងហើយសំរាប់ក្លាយអរគុណម្តងទៀតសំរាប់ការផ្តល់ការសំភាសន៍អោយក្លាយបានដឹងពីប្រវត្តរបស់លោកយាយកាលលោក

យាយនៅក្នុងជំនាន់ពេលពតចឹងចឹងថ្ងៃនឹងក្លាយមានតែប៉ុននឹងចឹងខ្ញុំនឹងជំរាបលាលោក  
យាយម្តងទៀតហាសបាទចឹងអរគុណច្រើនលោកយាយ។